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PROTOKÓŁ NR XIII/2015 
 

z XIII sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 27 sierpnia 2015 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 30 radnych, 
nieobecni: 

1. Anna Maria Kołakowska, 
2. Andrzej Kowalczys, 
3. Jerzy Milewski, 
4. Piotr Walentynowicz. 

 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Witam panów Prezydentów, witam Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, 
wszystkich, którzy do nas przybyli, łącznie z panem posłem Bauciem, 
który jest na sali, z panią radną Sejmiku, bardzo serdecznie witamy. 
 
Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie do porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie rozpatrzenia  skargi  na działania Prezydenta Miasta Gdańska – druk 382; 
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie do porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej nieodpowiedniego traktowania ucznia przez 
Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 27 w Gdańsku  – druk 383; 
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
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Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie do porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Zespołu Kształcenia 
Podstawowego  i Gimnazjalnego Nr 7 w Gdańsku – druk 384; 
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Wpłynął wniosek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 
Miasta Gdańska - druk 386; 
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

 

Wpłynął wniosek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia na rok 2016 środków finansowych                          
na działalność statutową jednostek pomocniczych – druk 387; 
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad projektu 
uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą 
środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku           
- druk 385;  
 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
  Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Janina Liedtke - Jerema – p.o. Dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 

  

Wpłynął wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej o zdjęcie z porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie określenia zasad i tryb przeprowadzania konsultacji 
społecznych z mieszkańcami miasta Gdańska – druk 306;  
 
Szanowni Państwo wpłynęło oświadczenie dwóch Klubów działających w Radzie 
Miasta w sprawie 35 rocznicy powstania Solidarności.  
 
Wpłynęły autopoprawki: 
- druk 367, pkt 4 ppkt 5; 
- druk 380, pkt 4 ppkt 16; 
- druk 372, pkt 4 ppkt 1; 
- druk 373, pkt 4 ppkt 2. 

 
Głos z sali poza mikrofonem – słabo słyszalny. 
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Tak, udzielę panu głosu panie pośle, ale nie teraz. Za chwilę,                       
jak przegłosujemy. Porządku jeszcze nie przyjęliśmy. 
 
Głos z sali poza mikrofonem, słabo słyszalny. 
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Ale czy pan może składać wniosek do porządku obrad? Panie 
mecenasie? Tak? Panie pośle, sekundę, ponieważ ten wniosek może 
być zgłoszony w obojętnie jakim punkcie. Proszę o zajęcie miejsca,                 
ja zaraz udzielę głosu.  
 
Głos z sali poza mikrofonem, słabo słyszalny. 
 
Tylko w tym temacie pan będzie mówił? Ok, bardzo proszę. Bardzo 
proszę o zajęcie miejsc, pan poseł Bauć. 
 
PIOTR BAUĆ – Poseł RP 
Dziękuje bardzo Panie Przewodniczący, wysoka Rado. Zgodnie                      
z przywołanym tu artykułem 22 ust. 1, 2 i 3, wnoszę o włączenie do 
porządku obrad informacji i dyskusji na temat zmian w funkcjonowaniu 
portalu internetowego www.gdansk.pl. Ten wniosek składam w związku 
z wieloma zapytaniami mieszkańców Gdańska. Ponieważ takie 
informacje zostały prasie i nie tylko przekazane i jest kilka pytań, mam tu 
sześć sformułowanych pytań, które najczęściej się pojawiały, chciałbym 
abyśmy na ten temat uzyskali informacje, oczywiście mówię to w imieniu 
naszych mieszkańców. Tu panu przewodniczącemu przekażę                     
te pytania, bo to będzie łatwiej w ten czas procedować. Generalnie 
te pytania są związane z niejasnościami w jaki sposób będzie ten portal 
funkcjonował. Czy czasami nie jest naruszona ustawa prasowa                          
o rejestracji, oraz z czego będzie finansowany, czy nie z jakichś innych 
części budżetowych. Dziękuję bardzo.      
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Tak głosu panu posłowi udzielimy. Zaraz tutaj 
prezydium się zastanowi. Proszę państwa wracamy teraz do sesji.  
 
Wpłynął wniosek o włączenie do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie rozpatrzenia  skargi  na działania Prezydenta Miasta Gdańska – 
druk 382. Jeżeli przegłosujemy będzie w punkcie 35. Kto z pań i panów 
radnych jest za włączeniem druku 382 do porządku obrad? 
 

za     -    24 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      1 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
 
Druk 382 będzie w punkcie 35.  
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Proszę państwa druk 383, również o włączenie do porządku obrad, 
to jest rozpatrzenia skargi dotyczącej nieodpowiedniego traktowania 
ucznia przez Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 27 w Gdańsku  – druk 
383. Jeśli przegłosujemy będzie w punkcie 36. Kto z pań i panów 
radnych jest za?  
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
 
Druk 383 będzie w punkcie 36.  
 
Druk 384 dotyczy rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Zespołu 
Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego Nr 7 w Gdańsku – druk 384. 
Jeśli będzie przegłosowany będzie w punkcie 37. Kto z pań i panów 
radnych jest za włączeniem tego druku? 
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 

 w głosowaniu włączyła pod obrady  
 
 
Druk 386 zmieniający uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 
Miasta Gdańska. Jeśli przegłosujemy będzie w punkcie 38. Kto z pań 
i panów radnych jest za wprowadzeniem druku?  
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu włączyła pod obrady 

 
Druk 387, druk Komisji Samorządu i Ładu Publicznego w sprawie 
wyodrębnienia na rok 2016 środków finansowych na działalność 
statutową jednostek pomocniczych. Jeśli przegłosujemy będzie 
w punkcie 39. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem? 
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za     -    27 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu włączyła pod obrady 

 
Druk 385, jest to projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku. 
Po przegłosowaniu będzie w punkcie 40. 
Kto z pań i panów radnych jest za? 
 

za     -    27 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu włączyła pod obrady 

 
Proszę Państwa jeszcze mamy do przegłosowania Oświadczenie dwóch 
klubów w sprawie 35 rocznicy Solidarności. Jeśli przegłosujemy 
to będzie w punkcie 3.A. Kto z pań i panów radnych jest za? 
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu włączyła pod obrady 

 
Porządek obrad. 

1. Sprawy regulaminowe. 
- otwarcie sesji  
 

2. Komunikaty: 
- Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

  - Prezydent Miasta Gdańska 
 

 Informacja nt. „Studium wyboru ochrony konserwatorskiej terenów i obiektów 
postoczniowych w Gdańsku” - referuje Zastępca Prezydenta Wiesław Bielawski; 

 

 Prezentacja multimedialna nt. przygotowania Miasta do rozpoczęcia roku szkolnego 
2015/2016 – przedstawia Zastępca Prezydenta Piotr Kowalczuk 
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3. Oświadczenia Klubów Radnych; 
 
4. Uchwały: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 (druk 372 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok              
(druk 373 + autopoprawka); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

3) w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia 
postępowania w celu wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania 
finansowego Gminy Miasta Gdańska za 2015 rok (druk 362); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta Gdańska na stałe obwody 
głosowania (druk 366); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz Miasta Gdańska 

                     Wojciech Mikołajewski – Z-ca Dyrektora Wydziału Kadr i Organizacji 
 

5) w sprawie utworzenia na terenie miasta Gdańska odrębnych obwodów głosowania              
w celu przeprowadzenia wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych na dzień 25 października 2015 r. (druk 367 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz Miasta Gdańska 

                     Wojciech Mikołajewski – Z-ca Dyrektora Wydziału Kadr i Organizacji 
            

6) o przystąpieniu do sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gdańska (druk 349); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – Z-ca Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Młyniska rejon ulicy Twardej 10 w mieście Gdańsku (druk 350); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – Z-ca Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
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8) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Stogi            
w rejonie ulicy mjr. Henryka Sucharskiego oraz tzw. Nowej Kaczeńce w mieście 
Gdańsku (druk 356); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – Z-ca Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
 

9) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Wyspa Sobieszewska – centrum Świbna w mieście Gdańsku (druk 
351); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – Z-ca Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
 

10) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Matarnia między ulicą Budowlanych a torami PKM w mieście 
Gdańsku (druk 352); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – Z-ca Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
 

11) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Barniewice rejon ulicy Ateny w mieście Gdańsku (druk 353); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – Z-ca Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
 

12) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Osowa rejon ulicy Niedziałkowskiego w mieście Gdańsku (druk 
357); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                    Edyta Damszel-Turek – Z-ca Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
 

13) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu Alei Jana Pawła II i Alei Rzeczypospolitej II w mieście 
Gdańsku (druk 358); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – Z-ca Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
 

14) w sprawie zmiany uchwały nr LVIII/1418/14 Rady Miasta Gdańska z dnia                            
30 października 2014 roku o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Jasień, rejon ulicy Nowej Leszczynowej 
w mieście Gdańsku (druk 354); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – Z-ca Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
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15) w sprawie przejęcia przez Gminę Miasta Gdańska niektórych zadań i kompetencji              
z zakresu właściwości Pomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków                  
(druk 368); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Grzegorz Sulikowski – Z-ca Dyrektora Wydz. Urbanistyki, Architektury i Ochrony  
          Zabytków 
             

16) w sprawie wzniesienia pomnika „Inki” – Danuty Siedzikówny (druk 380 
+ autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska 
Anna Czekanowicz-Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

             

17) w sprawie określenia zasad i tryb przeprowadzania konsultacji społecznych  
z mieszkańcami miasta Gdańska (druk 306); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Klub Radnych Platformy Obywatelskiej 
 

Prezydent Miasta Gdańska – wniósł uwagi 
 

18) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 
Agencja Rozwoju Gospodarczego Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku (druk 376); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

                         

19) w sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym spółki 
działającej pod firmą Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku 
(druk 381); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

              

20) w sprawie wyrażenia woli zawarcia Listu Intencyjnego z Gminą Kolbudy (druk 361); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 

             

21) w sprawie podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska z Gminą Cedry Wielkie, 
Pruszcz Gdański, Suchy Dąb i Gminą Miejską Pruszcz Gdański w celu realizacji 
projektu pn. „Pomorskie trasy rowerowe o znaczeniu międzynarodowym R-10 
i Wiślana Trasa Rowerowa (R-9)” (druk 365); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
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22) w sprawie podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska z Gminą Żukowo w celu 
realizacji projektu pn. „Węzeł integracyjny Rębiechowo” w ramach Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych dla Obszaru Metropolitalnego Trójmiasta (druk 375); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 

                         

23) w sprawie przystąpienia wspólnie z Gminą Miasta Sopotu do przygotowania 
kolejnego etapu przedsięwzięcia polegającego na realizacji układu drogowego 
łączącego drogę wojewódzką nr 218  (ul. Kielnieńską) z Trasą Słowackiego (druk 
377); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 

           

24) w sprawie zmian w załączniku Nr 1  do uchwały Nr XLVII/1051/13 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 16 grudnia 2013r w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania 
dotacji celowych na zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną” 
(druk 360); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 

             

25) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad gospodarowania 
zasobem komunalnym lokali użytkowych, czynszów i ich płatności oraz podziału 
Miasta Gdańska na strefy czynszowe (druk 369 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

  Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalne 
 

26) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad wynajmowania lokali 
mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz 
zasad udzielania pomocy w wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw 
Budownictwa Społecznego (druk 370); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

  Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

27) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Gdańska (druk 378); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

  Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 

28) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie szczegółowego sposobu 
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi (druk 379); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
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Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
  Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 

29) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia:  „Szczegółowego Programu Promocji 
Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym dla Gminy Miasta 
Gdańsk na 2015 rok” (druk 371); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                    Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

30) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska  w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 
2015 (druk 374); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                    Grzegorz Szczuka – p.o. Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
  

31) w sprawie wysokości i zasad udzielenia dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki i kluby dziecięce na terenie Gminy Miasta Gdańska w roku 
2015 (druk 355); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

32) w sprawie ustalenia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych dla młodzieży oraz szkół 
specjalnych na terenie Miasta Gdańska (druk 359); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

33) w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta Miasta Gdańska w zakresie 
wykonywania nadzoru nad stowarzyszeniem Kupców „Polanki” (druk 363); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

34) w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta Miasta Gdańska (druk 364); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 
 

35) w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta Miasta Gdańska (druk 382); 
  
 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 
36)  w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej nieodpowiedniego traktowania ucznia 

przez Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 27 w Gdańsku (druk 383); 
 
 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
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37)  w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Zespołu Kształcenia 
Podstawowego  i Gimnazjalnego Nr 7 w Gdańsku (druk 384);  

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

38)  zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska 
(druk 386); 

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

 

39)  w sprawie wyodrębnienia na rok 2016 środków finansowych na działalność 
statutową jednostek pomocniczych (druk 387); 

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

 

40)  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą 
środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 
roku           (druk 385);  

 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
  Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Janina Liedtke - Jerema – p.o. Dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 
 

Wpłynął wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej o zdjęcie z porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie określenia zasad i tryb przeprowadzania konsultacji 
społecznych z mieszkańcami miasta Gdańska (druk 306). 
 
 

5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.  
6. Wnioski, oświadczenia osobiste.                                             
7. Zakończenie obrad. 
 
 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Kondolencje i wyrazy współczucia w imieniu wszystkich radnych panu 
Piotrowi Gierszewskiemu z powodu śmierci ojca. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Dziękuję panie przewodniczący. Koleżanki i koledzy chciałem wam 
serdecznie, serdecznie z całego serca podziękować za to wsparcie, 
które otrzymałem od was i moja rodzina w ostatnich dwóch tygodniach 
i chcę serdecznie podziękować za kondolencje z tego tytułu, że tatuś 
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zmarł Klemens Gierszewski, który był wiernym kibicem naszym, jako 
miastu, jako Radzie i za to wszystko serdecznie dziękuję, za waszą 
obecność podczas ostatniej drogi taty, a także proszę o dalsze 
wspieranie takie duchowe, modlitewne jak kto może dziękuję serdecznie 
naprawdę wszystkim. Naprawdę dziękuję bardzo. 
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Bardzo proszę o powrót na salę i zajmowanie miejsc.  
Szanowni Państwo już wszyscy są na sali. Jeszcze dokończę 
komunikaty prezydium Rady Miasta. Przypominamy, że w dniu 
12 września po raz jedenasty Rada organizuje dzień otwarty. 
Zapraszamy wszystkich państwa radnych i przypominam o togach. 
Zwyczaj jest taki, że radni są tutaj w togach. Bardzo prosimy od godziny 
9.00 do godziny 14.00. jest dzień otwarty Rady Miasta Gdańska. 
 
WIESŁAW BIELAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Omówił i przedstawił prezentację multimedialną nt. „Studium wyboru 
ochrony konserwatorskiej terenów i obiektów postoczniowych 
w Gdańsku”, która stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Omówił i przedstawił prezentację multimedialną na temat przygotowania 
Miasta do rozpoczęcia roku szkolnego 2015 – 2016, która stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIA KLUBOWE 
 
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ja za chwilę udzielę panu głosu, ale jeszcze oświadczenia klubowe.            
Nie ma? Nie ma. Bardzo proszę pan poseł Piotr Bauć. 

 
PIOTR BAUĆ – Poseł RP 
Panie przewodniczący, powołam się tu na procedurę demokratyczną,                    
nie wiem jak został rozstrzygnięty wniosek, który złożyłem. 
Był to wniosek o włączenie punktu. Nie mam informacji. 
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
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Informacja jest taka, że otrzymał pan głos. A o włączenie do porządku 
obrad, chyba takiego nie ma czegoś, że pan może sobie przyjść, położyć 
papier i powiedzieć, że włączamy do porządku. 
 
PIOTR BAUĆ – Poseł RP 
Panie przewodniczący, artykuł mówi… (Wypowiedź w tle, niemożliwa              
do odtworzenia - poza mikrofonem.)  
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ja wiem, znam panie pośle, przez cztery lata pana nie widzieliśmy, teraz 
pana widzimy na koniec kadencji, jak się zaczynają wybory. Proszę 
udzielam głosu. 
 
PIOTR BAUĆ – Poseł RP 
Ja nie przychodzę, żeby reprezentować swoja osobę, tylko przychodzę 
w konkretnej sytuacji, z konkretnym zdarzeniem, z czym się zwrócili do 
mnie nasi wyborcy i dlatego taki punkt składam, korzystając z uprawnień, 
jakie nadała nam wysoka izba.  
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ja tylko chcę pana poinformować panie pośle, przepraszam, że tym 
tematem, to co mam informacje, ma się zająć u nas Komisja Turystyki              
i Promocji. Pani przewodnicząca kiwa głowa, że tak. I panu wytłumaczy 
też pani przewodnicząca. 
 
PIOTR BAUĆ – Poseł RP 
Panie przewodniczący dziękuję bardzo, dziękuję państwu.  
 
(Poseł Bauć odchodzi od mównicy i wychodzi z sali obrad.) 
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo, z panią przewodniczącą można się kontaktować,               
na komisje przyjść i powiedzieć wszystko co się ma. My natomiast ten 
papier, który pan złożył, ten wniosek, odpowiemy panu posłowi na 
pewno na piśmie. Dziękuję. Na pewno na piśmie odpowiemy. W tym 
temacie nie ma dyskusji, ale proszę bardzo krótko wtedy, pani 
przewodnicząca Wierzba.   
 
Radna BEATA WIERZBA 
Ja serdecznie zapraszam pana posła, temat nowej formuły portalu 
gdańsk.pl był już omawiany wstępnie bodajże w maju. Zapraszam, 
bo w październiku będziemy znowu omawiać i portale społecznościowe                  
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i nową formułę gdańsk.pl, jako wielu narzędzi do budowania jednego 
wizerunku miasta Gdańska. Dziękuję bardzo. 
 
 

PUNKT 3.A. 
 

OŚWIADCZENIE  

RADY MIASTA GDAŃSKA  

 
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Wracamy teraz do porządku obrad. Oświadczenia były 
klubowe i jest oświadczenie złożone przez dwa kluby działające 
w Radzie Miasta Gdańska w związku z 35 rocznicą podpisania 
w Gdańsku porozumień sierpniowych i powstania NSZZ Solidarność. 
Ja poproszę panią, taka była wola szefów klubów, żeby nasza 
najmłodsza radna przeczytała to oświadczenie pani radna Beata 
Jankowiak. 
 
Radna BEATA JANKOWIAK 
Odczytała oświadczenie Rady Miasta Gdańska z dnia 27 sierpnia 2015r. 
podjęte w związku z 35 rocznicą podpisania w Gdańsku porozumień 
sierpniowych i powstania NSZZ Solidarność. 
 
BOGDAN OLESZEK - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Proszę państwa, czy ktoś chce zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Treść oświadczenia przeczytała pani 
rada. Kto z pań i panów jest za podjęciem oświadczenia? 
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

OŚWIADCZENIE 
 

Rady Miasta Gdańska  
z dnia 27 sierpnia 2015 roku  



15 

 

podjęte w związku z 35 rocznicą podpisania w Gdańsku porozumień 
sierpniowych i powstania NSZZ Solidarność. 

 
 
Oświadczenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

PUNKT 4 
 
 

UCHWAŁY 
 
 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2015 – 2020 (druk 372 
+ autopoprawka) 

 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 372 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo opiniowały ten druk wszystkie 
Komisje, poza Komisją Rewizyjną. Wszystkie opinie są pozytywne. 
Głosów w dyskusji nie ma. Przypomnę druk 372 z autopoprawką. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    21 
przeciw    -      8 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/325/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia  
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Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2015 – 2040 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2015 rok (druk 373 
+ autopoprawka) 

 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 373 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Podobnie jak przy poprzedniej uchwale wszystkie 
Komisje, poza Komisją Rewizyjną opiniowały i wszystkie opinie 
są pozytywne.  Głosów w dyskusji nie widzę. Przypomnę druk 373 
z autopoprawką. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    20 
przeciw    -      9 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 
 

Uchwałę Nr XIII/326/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu  
Miasta Gdańska na 2015 rok 
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z dnia 27 sierpnia 2015r. 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

3) w sprawie upoważnienia 
Prezydenta Miasta Gdańska 
do przeprowadzenia postępowania 
w celu wyboru podmiotu 
uprawnionego do badania 
sprawozdania finansowego Gminy 
Miasta Gdańska za 2015 rok 
(druk 362) 

 
 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 362 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Komisja Rewizyjna opiniowała pozytywnie. Komisja Strategii 
i Budżetu również pozytywnie. Głos w dyskusji pan przewodniczący 
Strzelczyk.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu PIS 
Rozumiem, że ten zabieg ma na celu wyeliminowanie tego 
najważniejszego kryterium jakim jest cena i te zapytania ofertowe będą 
kierowane do tej największej piątki, żeby uzyskać możliwie najbardziej 
pogłębioną analizę i najbardziej rzetelną analizę, tak?  
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wartość szacunkowa zamówienia nie może przekroczyć 30.000 złotych. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Jeszcze raz pan przewodniczący Strzelczyk. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu PIS 
Ale chciałem się upewnić, stąd jest wybór tej piątki, tych najbardziej 
że tak powiem, renomowanych na rynku rozumiem, tak?  
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TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak jak powiedziałam na wstępie sięgniemy po informacje z Unii 
Metropolii i ze Związku Miast dotyczących firm audytujących, badających 
sprawozdania i doświadczenie tych firm i uwagi samorządu będą brane 
pod uwagę przy kierowaniu ofert do pięciu podmiotów.  
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma. Druk 362. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/327/15 
 

w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Gdańska  
do przeprowadzenia postępowania w celu wyboru 
podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania 
finansowego Gminy Miasta Gdańska za 2015 rok 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie 
podziału miasta Gdańska na stałe 
obwody głosowania (druk 366) 

 
 
 
DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 366 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Opiniowała to Komisja Samorządu i Ładu Publicznego 
pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 366. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
 
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 
 

Uchwałę Nr XIII/328/15 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta Gdańska  
na stałe obwody głosowania 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

5) w sprawie utworzenia na terenie 
miasta Gdańska odrębnych 
obwodów głosowania w celu 
przeprowadzenia wyborów do 
Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej 
Polskiej, zarządzonych na dzień 
25 października 2015r. (druk 367 
+ autopoprawka) 

 
 
 
DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 367 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Opiniowała również ten druk Komisja Samorządu 
i Ładu Publicznego pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 367 
z autopoprawką. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Szanowni państwo jak tam wieszacie to proszę nie niszczyć tylko 
balustrady, bo sala jest po remoncie i też uszanujcie to. Dziękuję. 
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 
 

Uchwałę Nr XIII/329/15 
 

w sprawie utworzenia na terenie miasta Gdańska 
odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia 

wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych na dzień 25 października 2015 r. 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

6) o przystąpieniu do sporządzenia 
Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego 
miasta Gdańska (druk 349) 

 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 349 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opiniowała 
pozytywnie. Druk 349. Nie ma głosów w dyskusji. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem? 
 
 

za     -    26 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/330/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego  

miasta Gdańska 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Młyniska rejon ulicy 
Twardej 10 w mieście Gdańsku 
(druk 350) 

 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 350 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji pani przewodnicząca Owczarczak. 
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Gdańska  
Ja mam pytanie, które co prawda nie dotyczy tego konkretnego planu 
natomiast dotyczy generalnie uchwalanych przez nas planów. 
Na czerwcowej sesji uchwaliliśmy pięć nowych planów 
zagospodarowania z czego w stosunku do trzech po raz kolejny zostało 
wszczęte przez wojewodę, została wszczęta procedura unieważnienia 
w nadzorze i chciałabym zapytać jaki jest sens robienia planów, 
bo te z czerwcowej sesji to nie są pierwsze, które wojewoda nam 
unieważnia. Czy te dwa plany, które mamy dzisiaj też mają takie 
zagrożenie?  
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Takie zagrożenie zawsze występuje natomiast wojewoda nam nie 
unieważnił tych planów tylko wszczął postępowanie wyjaśniające. 
Projektanci z Biura Rozwoju Gdańska przygotowali wyjaśnienia 
i wszystkie nasze wyjaśnienia zostały przyjęte przez wojewodę i te plany 
zostały opublikowane.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Druk 350. Kto z pań 
i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/331/15 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Młyniska rejon ulicy 

Twardej 10 w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
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8) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Stogi w rejonie 
ulicy mjr. Henryka Sucharskiego 
oraz tzw. Nowej Kaczeńce 
w mieście Gdańsku (druk 356) 

 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 356 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji pan radny Piotr Borawski.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Dziękuję. Pani dyrektor ja mam  tylko pytanie natury formalnej, bo jeżeli 
dobrze pamiętam, w maju czy w czerwcu Rada Miasta Gdańska ulicę 
tzw. Nowe Kaczeńce nazwała chyba imieniem pana profesora Witolda 
Andruszkiewicza, jeżeli dobrze kojarzę, czy to ma jakiś wpływ na tytuł 
tego planu i procedowanie? 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Nie, nie ma żadnego wpływu, natomiast uchwała uchwalająca musi być 
zgodna z uchwałą o przystąpieniu i po prostu musi być ciągłość, żeby 
tutaj wojewoda, żebyśmy nie musieli się dodatkowo tłumaczyć 
wojewodzie.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Więcej głosów nie ma. Druk 356. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwalę Nr XIII/332/15 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Stogi w rejonie  

ulicy mjr. Henryka Sucharskiego oraz tzw. Nowe Kaczeńce 
w mieście Gdańsku 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

9) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 
Wyspa Sobieszewska – centrum 
Świbna w mieście Gdańsku 
(druk 351) 

 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 351 zgodnie z uzasadnieniem. 
Rada Dzielnicy opiniowała ten projekt pozytywnie. Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Również pozytywnie Komisja Zagospodarowania 
Przestrzennego opiniowała w Radzie Miasta. Głosów w dyskusji nie ma. 
Druk 351. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/333/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Wyspa Sobieszewska – 

centrum Świbna w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 sierpnia 2015r. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

10) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 
Matarnia między ulicą Budowlanych 
a torami PKM w mieście Gdańsku 
(druk 352) 

 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 352 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opiniowała 
pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 352. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwalę Nr XIII/334/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Matarnia między  

ulicą Budowlanych a torami PKM w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

11) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 
Barniewice rejon ulicy Ateny 
w mieście Gdańsku (druk 353) 

 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 353 zgodnie z uzasadnieniem. 
Rada Osiedla Osowa nie wniosła uwag do projektu uchwał. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 353. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/335/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego  
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planu zagospodarowania przestrzennego Barniewice  
rejon ulicy Ateny w mieście Gdańsku 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

12) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 
Osowa rejon ulicy 
Niedziałkowskiego w mieście 
Gdańsku (druk 357) 

 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 357 zgodnie z uzasadnieniem. 
Rada Osiedla Osowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
o przystąpieniu.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia pozytywna. Głos 
w dyskusji Pani radna Małgorzata Chmiel. 
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Dziękuję bardzo. Rozumiem pani słowa, że, sądząc z pani słów, będą 
rozpatrywane miejsca postojowe po jednej i po drugiej stronie ulicy 
Niedziałkowskiego, tak? Bo mieszkańcy wnosili o to, żeby i na tym 
terenie, który zostanie przez prywatnego inwestora udostępniony 
Gminie, żeby tam też powstały miejsca postojowe. A proszę 
mi powiedzieć, rozmawialiśmy na posiedzeniu Komisji 
Zagospodarowania Przestrzennego o zapisie na terenie obecnego lasku 
i wszyscy się zgodziliśmy właściwie, żeby jednak ten las został lasem, 
pozostał lasem, czyli nie tak jak państwo proponowali użytek leśny tylko 
jednak żeby to był zapis las. To daje po prostu państwu mieszkańcom 
większe bezpieczeństwo, że tam na pewno nie będą żadne urządzenia 
projektowane. I jeśli chodzi o miejsca postojowe to rozumiem, 
że będziemy o tym rozmawiać jeszcze w trakcie realizacji zapisów tego 
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planu tak? I mieszkańcy mogę teraz jeszcze składać uwagi, wnioski 
do planu prawda?  
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Pani przewodnicząca tak jak tutaj zostało ustalone na Komisji Rozwoju 
Przestrzennego ten teren, który na dzień dzisiejszy jest leśny, jako las 
zostanie utrzymany w tej formie zgodnie z wnioskiem mieszkańców 
natomiast co do możliwości lokalizacji miejsc postojowych będziemy się 
spotykać z Radą Dzielnicy również z mieszkańcami na etapie prac 
projektowych. Także to zostanie wszystko skonsultowane, uzgodnione 
i dopiero wówczas pojawimy się u państwa na Komisji już z gotowym 
rozstrzygnięciem w tym temacie. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękujemy. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Druk 357. Kto z pań 
i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/336/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa  

rejon ulicy Niedziałkowskiego w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 sierpnia 2015r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 

13) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 
rejonu Alei Jana Pawła II i Alei 
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Rzeczypospolitej II w mieście 
Gdańsku (druk 358) 

 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 358 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia pozytywna. Głos 
w dyskusji proszę bardzo Pan radny Przemysław Ryś. 
 
Radny PRZEMYSŁAW RYŚ 
Dziękuję. Mam pewne obawy. Tak się zastanawiam, czy rezygnacja 
z tych usług nie doprowadzi do powstania kolejnego ogrodzonego 
osiedla w środku miasta? 
 
Radna EMILIA LODZIŃSKA 
A ja mam z kolei pytanie o analizy urbanistyczne. Pani dyrektor 
powiedziała, że została zrobiona analiza urbanistyczna, która wskazuje, 
że te usługi w takim zakresie nie są tam potrzebne. Czy dla każdego 
uchwalonego już planu państwo robią analizy urbanistyczne, które 
weryfikują wcześniejsze zapisy? Dziękuję bardzo. 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Za każdym razem jeżeli wpływa wniosek do Biura Rozwoju Gdańska 
a robimy analizę urbanistyczną związaną z analizą przystąpienia 
do zmiany tego planu, tutaj w większym lub mniejszym zakresie 
odziaływania w sąsiedztwie, więc za każdym razem jest taka procedura. 
Tutaj wniosek dotyczył likwidacji z usług więc analizowaliśmy ten 
problem w rejonie planu w całym tym obszarze tutaj osiedla. Także 
za każdym razem robimy takie analizy.  
Nie mamy takiego władztwa planistycznego żeby zapisać zakaz 
grodzenia, możemy określić główne przejścia publiczne, które chcemy 
żeby na danym osiedlu były zachowane ale to się może wiązać z tym, 
że miasto będzie musiało wykupić ten teren żeby zachować publiczny 
dostęp. Natomiast w ramach prac planistycznych będziemy próbowali 
wpisać do planu miejscowego, będziemy określać też jakieś usługi 
prawdopodobnie, tak przypuszczam, że będą to usługi wzdłuż ulicy 
bo taki jest trend. Tak to się rozwija tutaj ta funkcja usługowa, właśnie się 
w ten sposób się rozwija,  ale to będzie przedmiotem już szczegółowych 
prac już na etapie planu.   
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzew. Rady Miasta 
Gdańska  
W obecnie obowiązującym planie jest zapisane właśnie te 30 procent 
usług z wyraźnym wskazaniem na to, że te usługi są zapisane po to żeby 
nie powstała zamknięta enklawa zabudowy mieszkaniowej. Rozumiem, 
że z tego zapisu się tym przystąpieniem będziemy się wycofywać.  
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Tak, celem zmiany tego planu jest zejście z tych 30 procent usług 
minimalnych wymaganych w tym planie. Natomiast na pewno będą 
jakieś usługi ustalone w tym planie. Na dzień dzisiejszy nie potrafię pani 
powiedzieć ile tego będzie i w jakiej formie. 
  
Radna EMILIA LODZIŃSKA 
Ja jeszcze mam pytanie, czy w tym wniosku wnioskodawca zawarł ile 
procent usług go interesuje, żeby było w tym planie, czy po prostu 
zawnioskował o zmniejszenie procentowego udziału usług? 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
O ile pamiętam i kierownik mi tutaj zespołu podpowiada, 
to wnioskodawca nie określił o jaki procent. Po prostu wnioskował 
o zmniejszenie. My określimy tą formę usług w tym terenie na podstawie, 
tak jak mówię, na etapie prac planistycznych.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Dziękuję panie przewodniczący. Ja mam dwa pytania. Pierwsze to mam 
właśnie wrażenie, że ten, jeżeli dobrze pamiętam, plan jest z 2009 roku, 
więc jeszcze nie byłem radnym gdy on był uchwalany, ale rozumiem, 
że intencją tego żeby zawarte zostało właśnie te 30 procent usług było 
takie, że mieszkańcy mieszkający w tych budynkach, które powstały nie 
są w stanie, że tak powiem być jedynymi klientami tych usług, tak, 
w związku z tym naturalne było, że to właśnie osiedle nie będzie 
grodzone, po to żeby większa ilość osób miała dostęp do tych usług, 
które tam by były zlokalizowane. W momencie kiedy ten procent usług 
zostanie obniżony no to naturalne jest to, że wspólnoty będą wtedy 
dążyć do tego, żeby to osiedle zostało ogrodzone a jest to takie miejsce 
gdzie to chyba nie powinno się specjalnie odbyć. Natomiast druga rzecz 
wynikająca z tego, że ten plan jest dosyć nowy i powstał tuż przed tym, 
kiedy to osiedle zaczynało być budowane to też trochę dziwnie wygląda 
sytuacja, w której przed powstaniem osiedla powstał plan, w momencie 
kiedy ono zostało wybudowane to on jest zmieniany tak, że te dwie 
rzeczy budzą moje wątpliwości. 
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EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Ja może się odniosę tutaj do pana wątpliwości. Plan był oczywiście 
w 2009 roku uchwalony. W tym czasie na dawnym pasie startowym nie 
było żadnych inwestycji. W tym czasie od 2009 roku proszę spojrzeć 
na to zdjęcie lotnicze, tutaj została zrealizowana zabudowa 
mieszkaniowa z usługami w parterach czyli to jest zupełnie nowa 
inwestycja. W tym rejonie Spółdzielnia Mieszkaniowa Rozstaje planuje 
zrealizować zespół usługowy taki większy też dla mieszkańców, 
natomiast w tym rejonie objętym planem nasze analizy wykazały, że nie 
ma potrzeby utrzymywania 30 procent. W momencie kiedy te usługi 
zarówno dla mieszkańców tych bloków, tej zabudowy które powstają 
znajdują się w rejonie tych budynków jak i w sąsiedztwie czyli poprawa 
w usługi następuje znaczna, więc nie ma jakby potrzeby dalej 
utrzymywania tego minimalnego wskaźnika usług w tym rejonie.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Dziękuję. Ja chciałam się odnieść do sprawy, która od lat mnie 
najbardziej męczy, to znaczy wprowadzeniu zakazów grodzenia 
w naszym mieście. To że Quattro Towers w samym centrum miasta jest 
ogrodzone to dla mnie jest wyrwanie kawałka z organizmu 
śródmiejskiego i chciałam powiedzieć, zwrócić uwagę na to, 
że 11 września wchodzi w życie ustawa rewitalizacyjna i w tej ustawie 
jest zapis, który daje możliwość samorządom wprowadzenia zasad 
i warunków grodzenia. W związku z tym ja będę zabiegała o to żeby 
w tym planie zagospodarowania wpisać, jeżeli oczywiście dopuścimy 
tę zmianę, wpisać tenże zakaz, bo mnie się wydaje, że nie jest 
to miejsce na zamknięte osiedle mieszkaniowe. Dziękuję bardzo.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzew. Rady Miasta 
Gdańska  
Ja jeszcze chciałam dopytać, bo odpowiedź na to pytanie nie padła na 
Komisji, czy w tych zrealizowanych budynkach zostały jakiekolwiek 
usługi zrealizowane czy też jest tak, że inwestor wybudował sobie 
mieszkaniówkę a usługi zostawił na ostatni budynek i teraz chce 
to zmienić.  
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Tak w budynkach, tutaj pani projektantka pokazuje, w parterach 
są usługi. Jest tam kilka usług, drobnych.  
 
Radny KAZIMEIRZ KORALEWSKI 
Szanowni państwo, Wysoka Rado rzeczywiście ma sens walka o obiekty 
usługowe w miejscu ogólnodostępnym i pewnie taka okazja była kiedy 
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budowano budynki na rogu i tam te budynki spełniają te warunki, które 
w planie do tej pory były zapisane. Natomiast jak osiedle przesuwa się 
w głąb to jaki jest sens walki o lokale usługowe, o powierzchni usługowej 
gdzieś w głębi osiedla. Także nie dziwi mnie postulat inwestora żeby ten 
procent powierzchni usługowej zmniejszyć. Jeżeli takie powierzchnie się 
buduje to też rynek decyduje, czy taką powierzchnię można wynająć lub 
sprzedać. Nie sądzę, żeby tam taki procent był potrzebny a z drugiej 
strony każdy inwestor a my ze strony Miasta powinniśmy dbać o to, żeby 
jakieś powierzchnie usługowe były bo jeżeli ich nie ma to wtedy stawia 
się budki i stoją potem takie koszmarki gdzieś w osiedlach, które 
spełniają potrzeby mieszkańców. Myślę, że tę sprawę w projekcie planu 
można dobrze zagwarantować. Dziękuję bardzo. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Ja tylko chciałem podkreślić, że cieszy mnie ta deklaracja pani 
przewodniczącej Chmiel o tym, że będzie chciała wprowadzić ten zakaz 
grodzenia na mocy nowej ustawy. Mam do niej pełne zaufanie i mam 
nadzieję, że tak będzie. Dziękuję bardzo. 
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Tak potwierdzam. Zawsze był to jeden z moich priorytetów, nawet pan 
Prezydent Bielawski tu siedzący może potwierdzić, że nawet specjalne 
posiedzenie Komisji zorganizowałam w tym temacie i ostra dyskusja 
między nami trwała, ale nie mieliśmy do tej pory takich mocnych 
argumentów prawnych jak w tej chwili dzięki tej nowej ustawie 
rewitalizacyjnej także mam nadzieję, że to się uda. Ale ja chciałam, 
panie przewodniczący, zabrać głos w innej sprawie. Proszę 
mi powiedzieć pani dyrektor, powiedziała pani, że usługi są w parterach 
a w tej zabudowie, która jeszcze teraz chce być przez inwestora 
realizowana też będą usługi czy sama mieszkaniówka? 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Pan Prezydent Bielawski do tych wcześniejszych deklaracji. 
 
WIESŁAW BIELAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Chciałem tylko powiedzieć nie potwierdzam, nie zaprzeczam.  
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Ja może się odniosę do pani przewodniczącej. Te usługi będą na pewno 
w parterach, bo taki jest trend więc będziemy utrzymywać dalej taki 
sposób zagospodarowania.   
 
Głos z sali poza mikrofonem, słabo słyszalny. 



33 

 

EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Nie, nie będzie to dalej funkcja mieszkaniowo-usługowa tak jak jest 
obecnie w planie obowiązującym, tylko z korektą tych 30 procent usług.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu 
Politycznego PIS w Radzie Miasta Gdańska  
To znaczy ja mam konkretne pytanie o tą korektę. Jeżeli było 
w pierwotnym planie uchwalone, że to było 30 procent powierzchni 
usługowej do ilu, na czym będzie polegała ta korekta i po jej 
sfinalizowaniu według woli inwestora ile ona będzie wynosiła wtedy 
ta strefa usługowa?  
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Nie potrafię panu odpowiedzieć w momencie, kiedy przystępujemy 
do prac nad planem. To będziemy przedstawiać na Komisji w momencie 
kiedy już będą jakieś projekty. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Proszę państwa więcej głosów nie ma i tak było bardzo 
dużo. Przypomnę, że to jest druk 358. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem? 
 

za     -    26 
przeciw    -      2 
wstrzymało się  -      1 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/337/15 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Alei Jana Pawła 

II i Alei Rzeczypospolitej II w Mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
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14) w sprawie zmiany uchwały 
nr LVIII/1418/14 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 października 
2014 roku o przystąpieniu do 
sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 
Jasień, rejon ulicy Nowej 
Leszczynowej w mieście Gdańsku 
(druk 354) 

 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - Zastępca Dyr. Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 354 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia pozytywna. 
Głosów w dyskusji nie ma. Druk 354. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem? 
 

za     -    30 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/338/15 
 

w sprawie zmiany uchwały nr LVIII/1418/14 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 października 2014 roku o przystąpieniu 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Jasień, rejon ulicy Nowej Leszczynowej 

w mieście Gdańsku 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
 



35 

 

15) w sprawie przejęcia przez Gminę 
Miasta Gdańska niektórych zadać 
i kompetencji z zakresu właściwości 
Pomorskiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków (druk 368) 

 
 
 
GRZEGORZ SULIKOWSKI – Zastępca Dyrektora Wydziału 
Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków 
Przedstawił projekt uchwały druk 368 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Opiniowały ten druk Komisje Zrównoważonego 
Rozwoju pozytywnie, Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie, 
Zagospodarowania Przestrzennego pozytywnie, Kultury pozytywnie. 
Głos w dyskusji pan przewodniczący Piotr Czauderna. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzew. Rady Miasta Gdańska  
Szanowni państwo ja chciałem przestrzec przed takimi regulacjami, które 
są szalenie niebezpieczne dlatego, że przekazujemy kompetencje 
ochrony gdańskich zabytków stanowisku, które jest całkowicie zależne 
od Prezydenta Miasta Gdańska, ponieważ Miejski Konserwator jest 
podwładnym prezydenta i jest przez niego zatrudniany. Trudno mi sobie 
wyobrazić sytuacje, w których Miejski Konserwator będzie się swojemu 
pracodawcy przeciwstawiał. Mało tego dotychczasowe historie 
dotyczące stanowiska Miasta Gdańska w stosunku do własnych 
zabytków nie napawają optymizmem. Jeżeli popatrzymy na rozbiórkę 
spichrza Woli Łeb, na rozbiórkę budynków pomagazynowych 
dziewiętnastowiecznych w okolicy dworca południowego, na wyrażenie 
zgody co do budowy hotelu Puro przy ulicy Stągiewnej, który przewyższa 
swoją wysokością pierzeje otaczających budynków i to co się działo na 
terenach stoczniowych, i tak dalej, i tak dalej naprawdę nie napawa 
optymizmem. Ja uważam, że ochrona zabytków powinna pozostać 
w kompetencji Konserwatora Wojewódzkiego nie powinna być 
przejmowana przez miasto, poza tym żeby jeszcze dalej przytoczyć 
miasto do tej pory nie opracowało gminnego o ile wiem programu 
ochrony zabytków mimo, że jest do tego zobowiązane i jak sądzę ten 
druk zostanie zaskarżony to znaczy ta uchwala zostanie zaskarżona do 
wojewody. Dziękuję. Dlatego apeluję o głosowanie przeciw.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewodnicząca Klubu 
Politycznego PO w Radzie Miasta Gdańska  
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Dziękuję panie przewodniczący. Właściwie chciałam zapytać dyrektora 
Sulikowskiego, ale pan przewodniczący Czauderna tak mnie tutaj 
natchnął do mojej wypowiedzi, bo wydaje mi się, że jeśli bacznie 
obserwowaliśmy prezentację przygotowaną przez Prezydenta 
Bielawskiego na początku dzisiejszej sesji to widać jak sobie dotychczas 
Wojewódzki Konserwator Zabytków radzi z ochroną zabytków i to chyba 
właściwie tyle tytułem komentarza. Natomiast ja chciałabym zapytać 
dyrektora Sulikowskiego tylko o to, co tak naprawdę się zmieni 
w obsłudze inwestorów, osób, które chcą budować w Gdańsku czy 
to będzie ułatwienie czy pogorszenie? 
 
GRZEGORZ SULIKOWSKI – Zastępca Dyrektora Wydziału 
Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków 
Może odpowiem najpierw na pytanie pani radnej a później chciałbym 
panu przewodniczącemu odpowiedzieć.  
Oczywiście w naszym zdaniu zdecydowanie się poprawi, ponieważ 
Wojewódzki Konserwator, są skargi na działania Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków na przewlekłe załatwianie spraw. Miejski 
Konserwator zostanie wzmocniony będzie miał więcej etatów w związku 
z czym obsługa interesantów będzie sprawniejsza, tym bardziej, że w tej 
chwili Wojewódzki Konserwator zajmuje się wszystkimi zabytkami 
w Gdańsku natomiast po tym podpisaniu ewentualnie tego porozumienia 
większość zabytków, no powiedzmy sobie trzy piąte przejdzie 
w kompetencje Miejskiego Konserwatora Zabytków ale dwie piąte 
pozostaną u Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. 
Teraz jeżeli można, nie tytułem komentarza ale wyjaśnienia, wszystkie 
sprawy, o których mówił pan przewodniczący były do tej pory 
w kompetencji Wojewódzkiego a nie Miejskiego Konserwatora Zabytków, 
więc te wszystkie sprawy, o czym pan mówił i te, no te sprawy nie będę 
tego komentował w inny sposób, wszystkie były rozpatrywane 
i zakończone decyzjami przez Pomorskiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków a nie przez Konserwatora Miejskiego. 
Natomiast jeżeli chodzi o możliwość zaskarżenia, to porozumienie jest 
negocjowane, to nie jest widzi mi się prezydenta czy urzędników 
miejskich. To porozumienie było negocjowane przez cały bieżący rok 
i jest wynikiem porozumienia między Prezydentem Miasta Gdańska 
i Wojewodą, więc raczej zaskarżenie w tym wypadku nam nie grozi.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak panie przewodniczący, chciałem zwrócić uwagę, udzieliliśmy panu 
przewodniczącemu Czaudernie odpowiedzieć w sprawie Wolego Łba, 
to jest właśnie przykład kiedy miasto Gdańsk zadbało wraz z inwestorem 
o uratowanie tego co się dało uratować z zabytku, który się rozpadał. 
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Zrobiliśmy inwentaryzację, rozebraliśmy obecnie ten obiekt, jest 
przechowywany i będzie wmontowany w nową budowlę, która będzie 
tam wykonywana przez inwestora. Pamiętajmy, że był to efekt katastrofy 
budowlanej, która była związana z odbudową z dwóch elementów, 
odbudową nabrzeża, a z drugiej strony tragicznym stanem tego 
budynku, w którym po prostu nie było posadzek, po prostu, fizycznie. 
One tam nie istniały, budynek się zapadł. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzew. Rady Miasta Gdańska  
Jak sam pan powiedział w dużej mierze zawalenie się spichlerza było 
spowodowane pracami budowlanymi w związku z nową inwestycją, 
budową nabrzeża. Sami państwo to napisali, ja już pomijam, że w ogóle 
miasto zapłaciło w dużej mierze za tą rozbiórkę na rzecz prywatnego 
inwestora co jest wielce dyskusyjną kwestią. Ale chciałem powiedzieć 
jeszcze, to prawda, że większość tych decyzji niefortunnych, które 
zostały podjęte, została podjęta przez Konserwatora Wojewódzkiego, 
tylko chcę przypomnieć, że nowy Konserwator Wojewódzki, o ile mi 
dobrze wiadomo, był niegdyś pracownikiem Urzędu Miasta i to pokazuje 
jaki zgubny wpływ tego rodzaju związki mogą mieć, a poza tym 
przypominam również, już minister zdrowia, kolejni ministrowie kultury 
i dziedzictwa narodowego kierowali wielokrotnie listy dotyczące 
problemów, o których wspominałem czyli nienależytej dbałości o zabytki 
na terenie Gdańska. Dziękuję.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu 
Politycznego PIS w Radzie Miasta Gdańska  
Ja tutaj chciałem wyrazić pewnego rodzaju zaniepokojenie i zdziwienie, 
bo moja koleżanka Ola, przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
ma pretensje do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, który podlega 
Wojewodzie Pomorskiemu z Platformy Obywatelskiej, także może 
załatwcie sobie państwo na jakimś spotkaniu partyjnym tego typu 
pretensje, ale podtrzymując zastrzeżenie podległościowe 
i kompetencyjne, o których mówił przewodniczący Czauderna chciałbym 
zwrócić uwagę na jeszcze jedną rzecz, o którą pytałem pana dyrektora 
na Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej. Przejmując te kompetencje 
i te wszystkie uprawnienia w uchwale jest zapis, że miasto będzie 
każdorazowo negocjowało środki niezbędne do utrzymania tychże 
zabytków czy też remontowania tychże zabytków. Jeżeli dzisiaj mamy 
jasny i ostry podział, że to jest w kompetencjach w Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków a więc i środki finansowe niezbędne do 
zabezpieczenia tychże zabytków są po tamtej stronie, to teraz 
wchodzimy w taki nie ostry podział, że za każdym razem renowacja czy 
utrzymanie zabytków najwyższej klasy będzie po stronie miasta, a środki  
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na to będą li tylko corocznie negocjowane z wojewodą. I to jest ta moja 
wątpliwość. Dziękuję.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewodnicząca Klubu 
Politycznego PO w Radzie Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Ja tylko króciutko chciałam 
odpowiedzieć mojemu szanownemu koledze Grzegorzowi, że nie 
spodziewałam się, że dla niego zabytki mają barwy partyjne. Dziękuję 
bardzo. 
 
GRZEGORZ SULIKOWSKI – Zastępca Dyrektora Wydziału 
Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków 
Zapomniałem o tym, o finansach. Szanowni państwo do tej pory całość, 
pomimo, że to są obowiązki przekazane przez wojewodę i powinny być 
finansowane przez wojewodę, finansowało całość miasto. Chcemy 
to uporządkować to znaczy się, żeby jednak wojewoda płacił za, nie za 
przejęcie tylko tych zabytkowych obiektów ale wszystkich czyli 
uporządkować to co do tej pory wykonywało miasto tylko i wyłącznie 
z własnych środków.   
 
Radna ELIMIA LODZIŃSKA 
Ja jeszcze chciałabym się odnieść do wypowiedzi pana Czauderny, który 
sugeruje, że w Gdańsku niszczy się zabytki co jest w ogóle absurdem, 
a poza tym jeżeli ma pan taką wiedzę, to ja sugeruję, żeby się udać do 
prokuratury, bo widać, że pan coś zataja. Dziękuję bardzo. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzew. Rady Miasta Gdańska  
Nie o to chodzi, że się niszczy zabytki, tylko chodzi o to, że się o nie nie 
dba należycie i doniesienia w tej sprawie były składane, na przykład 
Gdańskie Towarzystwo, o ile pamiętam, Ochrony Zabytków, tak jakoś 
to się nazywa, składało wielokrotnie skargi w tej sprawie. Także działania 
są podejmowane tylko są bezskuteczne, bardzo często się dzieje tak, 
że deweloperzy za cichym przyzwoleniem Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków i władz miasta dokonują nieodwracalnych zniszczeń, 
no proszę spojrzeć na tereny postoczniowe, przecież to co się tam stało, 
ja rozumiem, że teraz próbujemy coś z tym zrobić i dzięki Bogu i chwała 
za to, że coś się tu zaczęło zmieniać ale to co się stało, to się stało, 
wyburzono hale dziewiętnastowieczne, rozebrano część dźwigów, 
no stały się rzeczy nieodwracalne.  
 
Radna ELIMIA LODZIŃSKA 
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. A gdzie pan wtedy był, jak to 
wszystko się działo, czy pan podjął jakieś kroki? Dziękuję. 
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Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Ja chciałam się też pana Czauderny zapytać, dba pan tak o inne obiekty, 
ale nie widzi pan pod bokiem co się dzieje, piękna willa Orzeszkowej 2, 
dawna przychodnia, tuż pod GUM-edem i cały czas jestem 
zaangażowana, próbuję cokolwiek zrobić żeby ją uratować i właśnie 
dlatego, że podlega to Konserwatorowi Wojewódzkiemu całkowicie nie 
jesteśmy w stanie, my jako miasto, nic zrobić i cieszę się bardzo, że to 
się zmieni, i że pod ścisłą opieką konserwatorską pozostanie tylko 
główne miasto i zespół pocysterski. Mam takie doświadczenia. Dziękuję 
bardzo.  
 
Radny MAREK BUMBLIS 
Panie przewodniczący, szanowni państwo ja chciałem zwrócić uwagę, 
że w potocznym mniemaniu w percepcji społecznej przypisywano 
odpowiedzialność Miejskiemu Konserwatorowi Zabytków do tej pory 
za to co było w kompetencji Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. 
Wielokrotnie obrywaliśmy za różne rzeczy za to, że zabytki nie miały 
należytej ochrony albo były spowolnione działania. Na tyle spowolnione, 
że kolejne zabytki nie tej klasy najwyższej ale te stuletnie w strefach 
objętych ochroną ale nie wpisane do rejestru zabytków ulegały 
destrukcji, jak brama kolejowa, słynna o której się cała kampania 
społeczna przetoczyła i teraz nareszcie bierzemy swoje sprawy w swoje 
ręce, bierzemy pełną odpowiedzialność za zabytki poza tą wydzielaną 
najwyższej strefy klasą i tutaj chodzi o to, żeby działać bardzo szybko, 
bo można działać zgodnie z prawem i doprowadzić do destrukcji 
a następnie do likwidacji bardzo wielu wartościowych obiektów, które 
świadczą o tożsamości poszczególnych dzielnic. Dziękuję bardzo.  
 
Radny ADAM NIERODA 
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Ja chciałbym się dopytać 
bardziej o szczegóły tych zmian organizacyjnych jakie nastąpią 
umocowanie Miejskiego Konserwatora, zwiększeniu liczby etatów. 
 
GRZEGORZ SULIKOWSKI – Zastępca Dyrektora Wydziału 
Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków 
Ponieważ obowiązków Miejski Konserwator będzie miał zdecydowanie 
więcej więc zostanie wyłączony z Wydziału Urbanistyki, Architektury 
i Ochrony Zabytków, powstanie osobne biuro Miejskiego Konserwatora  
Zabytków na podobnych zasadach jak Biuro Kultury czy Sportu, będzie 
podporządkowane panu prezydentowi Adamowiczowi, będzie miało 
jedenaście etatów na starcie, na swoim, na początku działania. Jeszcze 
tylko dwie rzeczy chciałem wytłumaczyć, bo to mi troszeczkę umknęło. 
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Sprawa Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami. Otóż Gminny 
Program Opieki nad Zabytkami może być opracowany dopiero 
po przekazaniu przez Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków gminnej 
ewidencji zabytków i ta ewidencja została dopiero w tym roku czy pod 
koniec zeszłego roku przekazana, więc dopiero Miejski Konserwator 
może zacząć tworzyć gminny program i mam nadzieję, takie 
są informacje od Miejskiego Konserwatora Zabytków, że albo jeszcze 
w tym roku, albo najpóźniej na początku przyszłego roku Wysoka Rada 
dostanie gminny program do uchwalenia. I druga rzecz, to już tak 
informacyjnie, że Gdańsk jest ostatnim dużym miastem, który przejmuje 
obowiązki, część obowiązków Wojewódzkich Konserwatorów Zabytków, 
poza tym już wszystkie duże miasta te obowiązku przejęły.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Szanowni państwo, Wysoka Rado myślę, że pozostawienie tego 
w rękach konserwatora wojewódzkiego jest zdrowym układem. Dzisiaj 
ta uchwała być może jest takim wotum nieufności do ośmiu lat 
działalności Urzędu Wojewódzkiego czy Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków, był na to czas, żeby zweryfikować jego działania, podjąć 
działania personalne natomiast dzisiaj wydaje mi się, że w obliczu 
zagrożenia zmiany obsady Urzędu Wojewódzkiego dąży się do tego, 
żeby przejąć pełną kontrolę nad działaniami konserwatora manipulując 
opinię publiczną, że teraz będzie lepsza ochrona, że my sami zrobimy 
to lepiej i tak dalej. W rzeczywistości może się tak zdarzyć, 
że Konserwator Miejski będzie bardziej spolegliwy wobec inwestorów 
i będzie przychylał się do takich rozbiórek, do których nie przychyliłby się 
niezależny Konserwator Zabytków jakim był Pomorski, więc rzeczywiście 
ta uchwała wydaje się kontrowersyjna i argument, że w wielu 
samorządach w Polsce takie uchwały podjęto jest nietrafionym 
argumentem z tego względu, że interes był, czy mógłby być podobny jak 
tutaj, w Gdańsku to widzimy wyraźnie. Jeżeli decyzję będzie podejmował 
pracownik zależny od Prezydenta personalnie na pewno będzie podlegał 
naciskom i będzie łatwiej go nacisnąć niż urzędnika wojewódzkiego. 
Nawet okazuje się, że macie państwo pretensje do konserwatora, który 
podlega naciskom również politycznym i tego się nie da ukryć. 
Wojewoda tutaj w Gdańsku jest delegatem rządu, delegatem władzy 
a więc dzisiaj powtarzam jest to jak gdyby wotum nieufności do całego 
Urzędu Wojewódzkiego. Dziękuję bardzo.  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzew. Rady Miasta Gdańska  
Ja nie wiem dlaczego mnie osobiście oskarżono o to, że moją winą, czy 
mojej bierności jest rozpad willi przy ulicy Orzeszkowej, o której pani 
mówiła, która jest dawną izbą wytrzeźwień. Przypomnę, że miasto 
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sprzedało tą willę w 2004 roku prywatnemu inwestorowi i ta willa 
znajduje się w miejskim rejestrze zabytków a więc odpowiada za nią 
Miejski Konserwator Zabytków. To tyle. Taki był stan na rok 2014 proszę 
państwa. A inny taki zabytek, który podobnie niszczeje to jest na 
przykład Dworek Fischera w Nowym Porcie, który również jest w gestii 
miasta, naprawdę można dużo takich miejsc znaleźć, naprawdę. 
A pomijam fakt, że w 1946  roku konserwator zabytków ówczesny podjął 
decyzję o wpisanie całego dziewiętnastowiecznego obszaru Gdańska na 
teren zabytkowy, co w ogóle nie jest przestrzegane. Także oczywiście 
Rada zadecyduje jak chce ale myślę, że wskazana byłaby ostrożność 
w tej kwestii. Dziękuję.  
 
Radny WOJCIECH STYBOR 
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo ja mam tylko taką wątpliwość, czy 
naprawdę wszystkie rzeczy takie, które mogłyby pomóc w załatwianiu 
formalnych spraw inwestorom, że nie będą musieli odwiedzać dwóch 
instytucji trzeba łączyć z polityką? Ja myślę, że łączenie akurat tej 
uchwały, którą mamy tutaj podjąć z polityką, czyli z tym kto ma wpływ na 
Urząd Wojewódzki a kto będzie miał wpływ na ten Urząd Wojewódzki, 
ja myślę, że głównym kryterium powinno być skuteczność działań 
i trochę zaufania do naszego urzędu. Jeżeli większość tego typu 
kompetencji zostało już przekazanych jako instrument dla Miejskich 
Konserwatorów Zabytków w Polsce i jak rozumiem to funkcjonuje lepiej 
to uważam, że w tym kierunku powinniśmy prowadzić dyskusję a nie 
dyskusje na tematy polityczne, no nie łączmy wszystkiego bezpośrednio 
z polityką. Myślę, że jest bardzo dużo przykładów i pozytywnych, 
i negatywnych działania instytucji Miejskiego Konserwatora Zabytków 
i Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Szkoda na to czasu, żeby 
to wszystko wymieniać, myślę że powinniśmy podjąć racjonalną decyzję 
w oparciu o to co będzie funkcjonowało lepiej. Dziękuję bardzo.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Ja tylko chciałam sprostować. Pan Czauderna się myli, co do willi 
Orzeszkowej ale nie będziemy tutaj dokumentami w tej chwili, nie jestem 
na to przygotowana nie ma wszystkich, jeżeli pan chce z przyjemnością 
się spotkam i wszystkie panu pokażę i przekaże jak wygląda sytuacja. 
Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Proszę Państwa przypomnę, że to jest druk 368. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem? 
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za     -    19 
przeciw    -      9 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/339/15 
 

w sprawie przejęcia przez Gminę Miasta gdańska 
niektórych zadań i kompetencji z zakresu właściwości 
Pomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
  
 
 

16) w sprawie wzniesienia pomnika 
„Inki” – Danuty Siedzikówny 
(druk 380 + autopoprawki) 

 
 
 
 
ANNA CZEKANOWICZ-DRĄŻEWSKA – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury  
Przedstawiła projekt uchwały druk 380 wraz z autopoprawkami zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Czyli to jest druk 380 i dwie autopoprawki, które 
zgłosiła pani dyrektor. Komisja Kultury opiniowała pozytywnie. Głos 
w dyskusji Magdalena Olek.  
 
Radna MAGDALENA OLEK 
Dziękuję panie przewodniczący. Szanowni państwo nie podlega 
jakiejkolwiek dyskusji, że bohaterska postawa Inki zasługuje 
na uhonorowanie i ogromnie się cieszę, że będziemy mieli w Gdańsku 
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miejsce poświęcone jej pamięci tym bardziej, że ma  to być bardzo bliska 
mi Orunia. Martwi mnie jednak atmosfera nerwowości i pewnego rodzaju 
nacisku jaka wytworzyła się wokół realizacji tego przedsięwzięcia i to, 
że może przyćmić ona jego główną ideę. Doszliśmy do momentu, 
w którym podstawowym przekazem medialnym staje się rzekome 
utrudnianie przez miasto realizacji społecznej inicjatywy podczas gdy 
wszelkie miejskie działania podyktowane były dbałością o wystarczająco 
godne upamiętnienie ważnej historycznej postaci a nie zadowolenie się 
działaniem jedynie prowizorycznym. Dla poszanowania woli 
mieszkańców i uhonorowanie pamięci Inki wierzę, że uchwała zyska 
poparcie Rady i w najbliższą niedzielę spotkamy się na odsłonięciu 
odnośnego pomnika. Jednak sytuacja ta pokazała, że potrzebne jest 
uregulowanie zasad dotyczących miejsc pamięci również pod względem 
estetyki, gdyż podnoszenie aspektów wizualnych już po wykonaniu 
pomnika odbiera nam możliwość faktycznej decyzyjności. Na koniec 
ze swojej strony bardzo dziękuję radnemu Lechowi Kaźmierczakowi, 
który jako reprezentant naszego okręgu numer 1 w Komisji Kultury 
od samego początku wspierał ten projekt, choć niestety obecnie nie 
wszyscy o tym pamiętają. Dziękuję.  
 
Radny MAREK BUMBLIS 
Ja chciałbym powiedzieć, że nasza Komisja przygotowała projekt 
uchwały tak zwanej uchwały pomnikowej dotyczącej zasad stawiania 
pomników w Gdańsku. Rozpoczęliśmy procedowanie tego tematu, tego 
problemu już parę miesięcy temu, nastąpiła kwerenda, którą 
skierowałem do wszystkich wydziałów i jednostek związanych 
ze stawianiem pomników i tenże projekt uchwały został przestawiony 
na ostatniej Komisji, także były to czynności zupełnie równoległe 
do inicjatywy społecznego komitetu budowy pomnika Danuty 
Siedzikówny. Życie pokazało, że ta inicjatywa jest jak najbardziej 
potrzebna i sytuacja dojrzała do tego, żeby opracować zasady stawiania 
pomników, żeby nikt nikogo nie osądzał później o jakieś działania na 
skróty, wymuszania albo działanie nie adekwatne do estetyki miejsca na 
przykład. Na ostatnim wczorajszym posiedzeniu Komisji Kultury 
przekazaliśmy projekt uchwały do Prezydenta Miasta Gdańska na ręce 
pani dyrektor Czekanowicz. Urzędnicy zajmą się tym projektem uchwały 
i albo nastąpi jego transformacja a może nastąpić bardzo możliwe, 
że nastąpi napisanie tego od nowa w oparciu o to, co zrobiła Komisja 
Kultury, chodzi tylko o to, żeby wreszcie były jasne czytelne zasady 
oparte o prawo miejskie i o zwyczaje jakie w naszym mieście panują. 
Ustaliliśmy sobie harmonogram, że na początku października taki projekt 
będzie przestawiony przez Prezydenta. Jest szansa, że będziemy 
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procedowali go za dwa miesiące na sesji październikowej, ale proponuję 
nie spieszmy się zróbmy to raz a dobrze na zawsze. Dziękuję bardzo.  
 
Radny LECH KAŹMIERCZAK 
Bardzo cieszę się, że powstaje pomnik Danuty Siedzikówny w Gdańsku 
na Oruni. Danuta Siedzikówna była powiązana z kościołem, 
z Salezjanami. Musimy o tym pamiętać, że Danuta Siedzikówna jest 
bardzo dobrym przykładem dla młodzieży, dla krzewienia patriotyzmu 
wśród młodzieży. Pamiętajmy też że umarła, została zamordowana jako 
osoba niepełnoletnia i to po takich ciężkich przejściach. Na końcu 
powiedziała, że „jest mi smutno, że muszę umierać” i przekazała, 
że „powiedzcie mojej babci, że zachowałam się jak trzeba”. Dlatego 
jestem taki też wzruszony przy tej okazji dlatego, że jest to ważne 
wydarzenie. Dziękuję bardzo. A chciałbym jeszcze także podziękować 
Radzie Dzielnicy z Oruni za to, że wspierała tą inicjatywę.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Więcej głosów nie ma. Przypomnę, że to jest druk 380 i dwie 
autopoprawki. Jeszcze zgłosiła się pani radna Dudek.  
 
Radna DOROTA DUDEK 
Szanowny panie przewodniczący, szanowni Radni, szanowni państwo 
w dniu wczorajszym na posiedzeniu kultury odbyła się gorąca dyskusja 
dotycząca tego wniosku i usuniętego zapisu. Bardzo się cieszę z tej 
zmiany, cieszę się również, że po wymianie poglądów spotkanie 
zakończyło się jak zawsze w bardzo miłek atmosferze, świadczy 
to o tym, że nam radnym zależy na dialogu, na rozwadze 
i podejmowaniu dobrych uchwał. Dziękuję bardzo.  
 
Radny ADAM NIERODA. 
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Bardzo się cieszę, że jako 
miasto Gdańsk upamiętniamy pomnikami kolejne tak zasłużone osoby 
natomiast jedna uwaga bardzo dobrze by było, żebyśmy kolejny raz 
w przyszłości nie stawali przed takimi sytuacjami, że pomnik jest już 
odlany, teren jest już przygotowany natomiast media piszą, że pozostaje 
tylko i wyłącznie bagatela, czyli decyzja Rady Miasta Gdańska. 
To powinno mieć inną kolejność i rozumiem też, że projekt uchwały 
przygotowywany przez Komisję Kultury idzie w tym kierunku. Dziękuję.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Ja się zgadzam z moim kolegą przedmówcą natomiast chcę stanąć 
w obronie Rady Dzielnicy Oruni i całej społeczności, która zabiegała 
o ten pomnik. Ci społecznicy po prostu nie wiedzieli o tym, że trzeba 
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takie formalności dopełnić a nie inne, nie zrobili tego ze złej woli i może 
to ktoś z nas zaniedbał tego, nie dopełnił, że nie uświadomił tego, także 
tutaj obwiniać Radę Dzielnicy no nie bardzo widzę możliwość.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
To chyba nie było obwinienie Rady Dzielnicy. To chyba źle zostało 
zrozumiane. Tu absolutnie pan radny nie obwiniał Rady Dzielnicy. Wręcz 
odwrotnie miałem wrażenie. Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji 
nie ma. Druk 380 i dwie autopoprawki. Kto z pań i panów jest za 
podjęciem?  
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/340/15 
 

w sprawie wzniesienia pomnika „Inki”  
– Danuty Siedzikówny 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 

17) w sprawie wyrażenia woli objęcia 
udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Gdańska Agencja 
Rozwoju Gospodarczego Spółka 
z o.o. z siedzibą w Gdańsku 
(druk 376) 
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ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 376 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna, Strategii i Budżetu opinia pozytywna, Zagospodarowania 
przestrzennego pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Przypomnę, 
że jest to druk 376. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    24 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/341/15 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów  
w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej 

spółki Gminy Miasta Gdańska działającej  
pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego 

Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

18) w sprawie wyrażenia woli objęcia 
akcji w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki działającej pod 
firmą Międzynarodowe Targi 
Gdańskie S.A. z siedzibą 
w Gdańsku (druk 381) 

 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 381 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisje Polityki Gospodarczej i Morskiej, Strategii 
i Budżetu opiniowały pozytywnie ten projekt. Głos w dyskusji pan 
przewodniczący Grzegorz Strzelczyk. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu 
Politycznego PIS w Radzie Miasta Gdańska  
Klub Prawa i Sprawiedliwości nie będzie przeciwny tej uchwale, ale Tragi 
Gdańskie i ta cała inwestycja jest sztandarowym przykładem trafności 
inwestowania prezydenta Adamowicza w ostatnich latach. W następnych 
punktach będziemy mówili o kolejnych inwestycjach mniej więcej 
o podobnej sensowności jak budowa nowej siedziby Targów Gdańskich. 
Spółka która jest no jak dotąd trwale nie rentowna i w określonej 
perspektywie nie widać takich możliwości żeby tą rentowność  
odzyskała, w tej chwili to jest taka troszeczkę ucieczka do przodu 
zmniejszająca, ta propozycja tej uchwały jest to taką ucieczką do przodu 
zmniejszająca pewne obciążenia finansowe spółki natomiast w naszej 
opinii ona tylko czasowo odsuwa ten problem. On wcześniej czy później 
do nas wróci, bo jak dotąd przez już kilka lat funkcjonowania tych 
Targów władze spółki jak również i pan prezydent Bojanowski 
odpowiedzialny za tą działkę inwestycyjną jakoś nie potrafiły wskazać 
kierunku, który pozwoliłby przynajmniej do tej spółki nie dopłacać. 
Dziękuję.  
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma. Druk 381. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    20 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      6 
 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/342/15 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w podwyższonym 
kapitale zakładowym spółki działającej  

pod firmą Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A.  
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z siedzibą w Gdańsku 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

19) w sprawie wyrażenia woli 
zawarcia Listu Intencyjnego 
z Gmina Kolbudy (druk 361) 

 
 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo za tamtą uchwałę. Proponuję zobaczyć co się zmieniło 
w miesiącu wrześniu, zapraszam na ulicę Żaglową, również od 23 na 
Trako największa impreza w Polsce tego typu, ponad 570 wystawców, 
7,8 miliona budżetu, potrojenie przychodów z tejże imprezy w stosunku 
do Beniowskiego. Zapraszam zobaczymy, czy zarządowi się udało czy 
nie.  
  
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 361 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisje Polityki Gospodarczej i Morskiej 
i Zrównoważonego Rozwoju opiniowały pozytywnie ten projekt. Nie ma 
głosów w dyskusji. Druk 361. Kto z Pań i panów radnych jest 
za podjęciem? 
 
 
 

za     -    28 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/343/15 
 

w sprawie wyrażenia woli zawarcia Listu Intencyjnego  
z Gminą Kolbudy 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

20) w sprawie podjęcia współpracy 
Gminy Miasta Gdańska z Gminą 
Cedry Wielkie, Pruszcz Gdański, 
Suchy Dąb i Gminą Miejską 
Pruszcz Gdański w celu realizacji 
projektu pn. „Pomorskie trasy 
rowerowe o znaczeniu 
międzynarodowym R-10 i Wiślana 
Trasa Rowerowa (R-9)” (druk 365) 

 
 
   
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 365 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisja Turystki i Promocji opinia pozytywna, Polityki 
Gospodarczej i Morskiej pozytywna, Komisja Zagospodarowania 
Przestrzennego pozytywna, Sportu pozytywna, Zrównoważonego 
Rozwoju pozytywna. Druk 365. Nie ma głosów w dyskusji. Kto z pań 
i panów radnych jest za podjęciem?   
 

za     -    27 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/344/15 
 

w sprawie podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska 
z Gminą Cedry Wielkie, Pruszcz Gdański, Suchy Dąb 

i Gminą Miejską Pruszcz Gdański w celu realizacji projektu 
pn. „Pomorskie trasy rowerowe o znaczeniu 

międzynarodowym R-10 i Wiślana Trasa Rowerowa (R-9)” 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

21) w sprawie podjęcia współpracy  
Gminy Miasta Gdańska z Gminą 
Żukowo w celu realizacji projektu 
pn. „Węzeł integracyjny 
Rębiechowo” w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych dla Obszaru 
Metropolitalnego Trójmiasta 
(druk 375) 

 
 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 375 zgodnie z uzasadnieniem. 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie opiniowała, 
Zagospodarowania Przestrzennego pozytywnie, Zrównoważonego 
Rozwoju pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 375. Kto z pań 
i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    29 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/345/15 
 

w sprawie podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska 
z Gminą Żukowo w celu realizacji projektu  

pn. „Węzeł integracyjny Rębiechowo” w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych  
dla Obszaru Metropolitalnego Trójmiasta 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

22) w sprawie  przystąpienia 
wspólnie z Gminą Miasta Sopotu 
do przygotowania kolejnego etapu 
przedsięwzięcia polegającego 
na realizacji układu drogowego 
łączącego drogę wojewódzką 
nr 218 (ul. Kielnieńską) z Trasą 
Słowackiego (druk 377) 

 
 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 377 zgodnie z uzasadnieniem. 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Opiniowały Komisje: Polityki Gospodarczej i Morskiej 
negatywnie, Zrównoważonego Rozwoju negatywnie, Zagospodarowania 
Przestrzennego pozytywnie. Rozpoczynamy dyskusję. pan 
przewodniczący Strzelczyk.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu 
Politycznego PIS w Radzie Miasta Gdańska  
Temat Drogi Zielonej budzi uzasadnione kontrowersje i budzi emocje 
wśród mieszkańców Zaspy, Przymorza, Oliwy, Osowej, Żabianki i tutaj 
w ostatnich tygodniach mieliśmy okazję przekonać się o tym, że jedna 
grupa mieszkańców jest rozgrywana przeciwko drugiej grupie 
mieszkańców i tak dalej. Ale ja chciałem to w jakiś sposób 
zracjonalizować i uporządkować. Panie prezydencie czy jest pan 
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w stanie podać jakieś przepisy czy decyzje, które do tej pory, do tej pory  
po poprzednim systemie uniemożliwiały prezydentom Gdańska 
uporządkowania Drogi Zielonej, dotychczasowej Drogi Zielonej, tarasu 
dolnego i zabezpieczenie tych ujęć wody, które są, bo pan stwierdził, 
że to dopiero pozwoli uporządkować tą kwestię. Proszę podać przepisy, 
które do tej pory uniemożliwiały prezydentom Gdańska zaprowadzenie 
w tym rejonie miasta porządku w tym hydrologicznych i geologicznych. 
To pierwsze pytanie. I drugie pytanie. Bardzo świetnie pan podchodzi do 
inwestycji, bardzo zawsze tak przekonywująco mówi o ewentualnych 
pożytkach z tych inwestycji, no między innym Targi, o których mówiliśmy 
chwilę wcześniej to są tego też przykładem, ale ja, jeżeli chodzi o system 
drogowy mam pytanie konkretne. Zwracaliśmy się o dofinansowanie do 
Unii Europejskiej współdofinasowania korytarza transportowego 
wyprowadzający ruch transportowy z rejonu Portu Gdańskiego poprzez 
Sucharskiego i Nową Słowackiego. W tymże projekcie był odcinek tak 
zwanej Nowej Kościuszki łączącej ulice Uczniowską Nową z Hynka 
i potem wyprowadzający ten ruch. Za pół roku będzie oddane do użytku, 
mnie więcej za pół roku zostanie oddany do użytku tunel pod Martwą 
Wisłą. Ten cały ruch tranzytowy ulicami Jana Pawła II i Rzeczpospolitej 
wiedzie w osiedle mieszkaniowe. Czy Państwo też myślicie o tym, żeby 
łaskawie może dokończyć tą inwestycję i wybudować tą ulicę Nową 
Kościuszki czy też nie, bujacie dalej w obłokach i kombinujecie teraz jak 
zrobić tylnymi drzwiami Drogę Zieloną? Dziękuję.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Po pierwsze, co uniemożliwiło? No uniemożliwił brak środków. Proste. 
Dzisiaj mamy nową perspektywę, dzisiaj przygotowujemy się pod nową 
perspektywę i jeżeli będziemy mieli środki z nowej perspektywy na 
pewno uzbroimy. Ja mam nadzieję, że pan przewodniczący ma 
świadomość o czym mówimy w budowie infrastruktury odwodnieniowej, 
jakie to są koszty w strukturze budowy drogi. Mamy pojęcie czy nie? 
Bo jeżeli nie, to ja powiem, 40 procent, uzbrojenie drogi to jest 40 
procent nakładu. Chciałbym zwrócić na to bardzo uwagę i żebyśmy mieli 
tego świadomość. Drugi element. Czyli brak środków, dzisiaj też ich 
jeszcze nie mamy ale przygotowujemy się, żeby je móc pozyskać, jeśli 
się nie przygotujemy to też na pewno ich nie będziemy mieli. To jest 
tylko ta pewność, pewność tą mamy każdy z państwa podejmując 
jakąkolwiek decyzję co do wydawania pieniędzy na przygotowanie 
projektów, że jeśli nie wydamy tych pieniędzy to pieniędzy na pewno nie 
pozyskamy. Jeśli je wydamy mamy szansę je pozyskać. Z jakim 
prawdopodobieństwem, trudno to dzisiaj powiedzieć. Jest wiele 
czynników, które będą miały na to wpływ, ale myślę, że Gdańsk 
udowodnił w ostatniej perspektywie i poprzedniej, że potrafimy pobierać 
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ponad 100 procent. Dziwnie brzmi prawda? Jak można wziąć ponad 100 
procent pieniędzy? Normalnie, zaplanowaliśmy 100 procent, a udało się 
dostać 110. I to jest właśnie ta różnica, że Gdańsk poprzez 
przygotowane projekty, które wcześniej wymieniłem mógł sięgnąć 
po dodatkowe pieniądze, mógł sięgnąć po dodatkowe dofinansowania 
i mam nadzieję, że to Państwo to widzicie i część tych urzędników, ja nie 
mówię o sobie, ja nie mam tutaj żadnej roli, jestem jakimś jednym 
z menadżerów, ale jest wielu urzędników, którzy naprawdę ciężko 
pracują nad tym, żeby przygotowywać te projekty i wolałbym żeby nie 
lekceważyć ich pracy, bo to się im nie należy. Im się należy jak 
normalnemu każdemu człowiekowi wykonującemu dobrze swoją pracę 
pewien szacunek, co nie znaczy, że oni się nie mylą. Może też się mylą. 
Drugi element. Nowa Kościuszki, pan dobrze wie, dlaczego nie 
wybudowaliśmy Nowej Kościuszki. Nie wie pan? Problemy terenowe. 
Problemy terenowe, brak uregulowanych stanów prawnych, kolonia 
chyba ona się nazywa Uroda, zapraszam żeby stwierdzić kto jest czego 
właścicielem. No nie ma tego, więc w związku z tym, że prowadzimy 
uregulowanie tych procesów, procesy sięgają przed czasów wojennych 
też już zaniedbane nieuregulowane będzie to po prostu trwało. 
Po drugie. Myślę, że jest dość istotnym elementem, iż jeszcze tak do 
końca ta droga nie powstała między innymi z tego powodu, że tak 
naprawdę tunel pod kanałem portowym i odcinek tej Drogi Zielonej, którą 
wybudowaliśmy jest tak zdecydowanie dedykowany wyprowadzeniu 
ruchu ciężarowego ale nie do miasta tylko obwodnicy południowej 
a połączenie portu lotniczego z portem morskim dotyczy również ruchu 
pasażerskiego. I nad tym się skupiajmy w wyjaśnieniach, 
proponowałbym więcej jakby nie drążyć tego tematu. Wielokrotnie 
powtarzaliśmy, że umiejętnością jest to, żeby pozyskać dobre pieniądze 
na dobre cele i zrealizować to co leży u podstaw oczekiwań 
mieszkańców Gdańska. I Komisja Europejska bada wszystkie państwa 
wypowiedzi, nasze wypowiedzi, analizuje to co się pisze w prasie, 
analizuje to co ktoś sądził albo coś powiedział na temat czyjegoś 
projektu. Przykład jest piękny z Gdyni. Znikąd on się nie wziął, nikt nie 
zrobił donosu na prezydenta Szczurka, że wydał pieniądze na budowę 
portu lotniczego. Po prostu analizują w DG Competition, zapisy 
w różnego rodzaju dokumentach, publikacjach, stwierdzono, że może 
warto pochylić się czy tam nie ma pomocy publicznej i dlatego też myślę, 
że i droga Sucharskiego i droga Słowackiego spełniają swoje role, 
te które w nich założyliśmy. Natomiast nigdy nie powiedzieliśmy, że tylko 
ruch towarowy jest dla nas istotą i po to je budujemy. Budujemy je po to, 
żeby połączyć porty lotnicze i podobny cel chcemy badać przy budowie 
Drogi Zielonej, kontynuacji tejże drogi i proszę mi wierzyć nic się nie 
stanie jak jej nie wybudujemy, nie wybudujemy będzie tak jak jest dzisiaj, 
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uruchomimy tunel, przeprowadzimy dużą część ruchu, nikt nie wjedzie 
samochodem ciężarowym w środek osiedla, nie straszmy tym ludzi. Jeśli 
ktoś z państwa wie a ja wiem dobrze na czym polega działalność 
transportowa, bo moja żona jeszcze do niedawna ją prowadziła, każdy 
kierowca ma tachometr, każdemu kierowcy zależy na tym, żeby 
przejechać jak najwięcej kilometrów w czterogodzinnym okresie czasu, 
bo on ma płacone za to za ile przejedzie a nie za to, że wjedzie w środek 
Zaspy i będzie się turlał ulicą Słowackiego na światłach w korku, więc nie 
opowiadajmy takich rzeczy, że ruch ciężarowy nagle wjedzie w centrum 
Gdańska. Ruch ciężarowy z portu wewnętrznego, który też się rozwija 
wyjedzie na obwodnicę południową. Taki będzie kierunek. Dziękuję.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu 
Politycznego PIS w Radzie Miasta Gdańska  
Trzy krótkie uwagi ad vocem. Po pierwsze panie prezydencie idąc 
od końca teraz pojechał pan Bareją, że tak powiem, bo kierowca ma 
płacone za to, że przewozi ładunek z punktu A do punktu B a nie za ilość 
przejechanych kilometrów, bo tak by jeździł wkoło ronda i nabijał 
te kilometry, to po pierwsze. Po drugie mówi pan o kolonii Urodzie, 
że Hynka nie doszła, wyście nawet nie doszli do Hallera i to przypomnę 
w poprzedniej kadencji jedna z radnych Platformy Obywatelskiej 
próbowała zmieniać plan zagospodarowania na odcinku tam gdzie są 
domki fińskie, żeby podnieść ich wartość czyli utrudnić miastu wykup 
tych terenów. Także tak racjonalnie działacie. I trzecia wreszcie uwaga 
na koniec. Pozyskanie środków unijnych to jest rzeczywiście duży 
sukces ale to dopiero połowa tego sukcesu. Drugą połową to jest 
rozliczenie inwestycji i spłacenie wkładu własnego i tutaj jakoś koncepcji 
w tym obszarze nie widzę. Dziękuję.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Po pierwsze, do jakiego Hallera mieliśmy doprowadzić ten układ? 
W które miejsce mieliśmy go wprowadzić? No właśnie ale o tym mówmy, 
że tak są też nieuregulowane częściowo sprawy terytorialne. Mieliśmy 
zostawić drogę w połowie ETC? Postawić na końcu szlabany 
i powiedzieć, że koniec, dalej nie ma drogi? No nie, nie ma szansy 
buduje się układy drogowe takie, które przenoszą ruch i gdzie jest 
szansa ten ruch skanalizować. No jednak ciąg alei Jana Pawła jest tym 
ciągiem, który teoretycznie ruch pasażerski, bo jeszcze raz o nim 
powtarzamy, naprawdę warto tam  
 
Głos z sali poza mikrofonem, słabo słyszalny 
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Nie, no przejmie, przejmie, oczywiście, że przejmie tylko najpierw 
do Hallera trzeba dotrzeć no i nie dało się dotrzeć i to jest właśnie 
między innymi ta przyczyna. Drugi element, wrócę jednak do tego 
kierowcy, wie pan? Bo ja lubię te tematy. To dokładnie trasa przewozu, 
jakość ładunku definiuje i czas przejazdu definiuje wartość stawki za 
tonokilometr, a stawka tonokilometra przekłada się na wynagrodzenie 
kierowcy i proszę mi wierzyć naprawdę ta relacja jest dosyć mocna. 
Ludzie chcą jechać a nie stać, bo za stanie nikt im nie płaci, więc to jest 
ta relacja i tu nie ma nic z Barei chciałem tylko zwrócić uwagę.  
 
Głos z sali poza mikrofonem, słabo słyszalny 
 
Przenośnia, ale ja zakładałem że ten element już jakby poziomu 
przenośni mamy za sobą i je akceptujemy między sobą, no ale 
rozumiem mamy teraz dokładnie wyjaśniony temat.  
 
Element moim zdaniem bardzo istotny, spłata wkładów własnych. Miasto 
Gdańsk notuje na dzień dzisiejszy no moim zdaniem się w pierwszej 
trójce, ja bym obstawił, że mamy drugą pozycję no bo trudno 
z Warszawą jakby dyskutować na dzień dzisiejszy i przyszły. Proszę mi 
wierzyć Warszawa swoje jakby plany i przygotowania emisji euroobligacji 
robi już pod lata 2023, ona zdecydowanie inaczej planuje. Dla mnie 
istotą rzeczy i myślę, że dla pana przewodniczącego i państwa radnych 
jest to jaki mamy poziom bezrobocia, czy bezrobocie wzrasta, czy 
poziom średniego wynagrodzenia w tym mieście wzrasta, czy poziom 
przychodów, dochodów miasta Gdańska z PIT-ów wzrasta, czy poziom 
dochodu mimo różnych pomysłów na zakusy na 120 ponad milionów 
z dochodów w PIT, ale ja zakładam, że one nie wejdą w życie, więc 
poziom dochodów z bazy podatkowej nienaruszalnej czyli podatku 
od nieruchomości czy wzrasta? No na to odpowiedź wszyscy mamy 
prostą wzrasta. Czy miasto Gdańsk jest notowane jako lider rozwoju 
gospodarczego? Prawda. Wczoraj miałem spotkanie z zarządem 
norweskiej firmy DNV, pewnie niektórym państwu znana, niektórym nie 
taka firma, która certyfikuje na przykład nasze stocznie, tak jest 
wyśmienicie, dlatego mówię do pana przewodniczącego, bo wiem, 
że pan certyfikował pewnie albo u nich albo gdzieś indziej w Petrobalticu 
swoje jednostki, ale nie ma to znaczenia. Ma to znaczenie takie, że oni 
przyjechali i powiedzieli jest super, otwieramy koleje sto miejsc pracy 
u was tutaj w Gdyni. Ja się uśmiechnąłem mówię super, mi to nie 
przeszkadza. Jesteśmy w Gdańsku w ECS-sie bardzo miło, jesteśmy po 
prostu metropolią. Myślmy o sobie nie jak o naszym małym 450 
tysięcznym Gdańsku, myślmy o nas jako o metropolii, która ma 
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1.200.000 ludzi i musimy w ten sposób rozpatrywać wzrost, siłę i potęgę 
naszej metropolii. Dziękuję.  
 
Radny MIROSŁAW ZDANOWICZ 
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Panie prezydencie rozgadaliście 
się tutaj z Grześkiem i to będzie jeszcze trwało parę minut, a ja mam 
taką prośbę, czy pan mógłby tutaj państwu wytłumaczyć ten transparent 
taki, bo mnie się wydaje, że to tak troszkę tu jest wie pan ludzie są w 
błędzie i nie wiedzą o co chodzi i o co biega, jak można nad tym, mógłby 
pan to może? 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Nie widzi pewnie tego transparentu. 
 
Radny MIROSŁAW ZDANOWICZ 
Ale niech się pan może wysunie. Nie, nie chodzi o to, że „bus pas” pan 
powie tam na temat, jak będzie zakończony tunel pod Martwą Wisłą, jak 
pójdzie kierunek ruchu, jak się to radykalnie zmieni, więc te busy pasy 
nawet nie muszą być akurat nie takie pilne. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Dziękuję bardzo. Dziękuję panie przewodniczący. Pan prezydent 
słusznie zauważył, że przez ostatnie dwa tygodnie rzeczywiście ten 
temat mocno rozgrzewał i wiele rzeczy zostało powiedzianych, wiele 
dyskusji odbytych więc mam wrażenie, że do pewnych rzeczy nie warto 
powracać natomiast dwie rzeczy mi się od poniedziałku od posiedzenia 
Komisji jeszcze nowe pojawiły i o to chciałbym zapytać. Mianowicie 
pierwsza rzecz dotycząca dzisiaj pana wypowiedzi, to znaczy pierwsza 
sprawa tego kosztu odwodnienia 40 procent. Rozumiem, że rozmawiamy 
o 40 procentach wartości tego odcina od Ergo Areny do Hallera, który 
jest szacowany na 150 – 180 milionów złotych a nie na 40 procent całej 
inwestycji, która jest szacowana na ponad 2 miliardy. Tak to zapadło, 
więc chciałbym uściślić, żebyśmy wszyscy mówili, że nie rozmawiamy 
o 800 milionach tylko rozmawiamy o 60 milionach, bo to taka dosyć duża 
różnica. Druga rzecz, apeluje do nas pan żebyśmy patrzyli 
metropolitalnie na ten projekt, więc chciałem się zapytać czy gminy 
Żukowo, Gdynia i wszystkie inne ościenne także patrzą metropolitalnie 
na ten projekt?  
I moje trzecie pytanie. Mówiliśmy o tym, że w marcu odbyła się 
na Amber Expo, pozdrawiamy Amber Expo, konferencja związana 
właśnie z Drogą Zieloną z układem tym metropolitalnym i tam była taka 
prezentacja, chyba w jednym z pierwszych punktów BPBK dotycząca 
właśnie całości tego projektu i jest tam taki slajd konkretnie 44 dotyczący 
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natężenia ruchu na Drodze Zielonej, wiele mówi się tutaj o tym, 
że to jest, że ten projekt to będzie wielka ulga dla Oliwy, natomiast na 
tym slajdzie wyraźnie jest pokazane, że ślad starej Spacerowej będzie 
jednak, że tak powiem wchodził w ślad nowej Drogi Zielonej na 
wysokości wejścia do tunelu pod Pachołkiem i jest tu też pokazana 
konkretna liczba samochodów, która po tej starej Spacerowej będzie 
jeździć. W związku z tym moje pytanie, czy to jest prawda, że jednak 
będzie możliwość zjazdu z planowej Drogi Zielonej z tej drogi spod 
tunelu pod Pachołkiem do Oliwy poprzez obecną drogę i czy 
w jakikolwiek sposób się zabezpieczamy przed tym, że jeżeli tak będzie, 
bo no nie ma co ukrywać, że dojazd tą drogą do tego budowanego 
centrum Oliwa Bussines Center jest jednak dużo prostszy i krótszy 
przynajmniej dla samochodów osobowych niż jeżdżenie na około aż do 
węzła tego przy granicy z Sopotem. Dziękuję bardzo.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak panie przewodniczący potwierdzam 40 procent około, jeszcze 
raz dodaję, to są koszty oczywiście samego czystego uzbrojenia terenu 
w drodze zwykłej, w drodze w gruncie, czyli oczywiście nie ma tutaj 
w ogóle mowy na temat tunelu, nie ma tu mowy na przykład na temat 
estakad i tak dalej. Po prostu zrobiliśmy sobie taką statystykę i chociażby 
na Sobieskiego między innymi dlatego zdecydowaliśmy się, 
że wykorzystamy dla wód opadowych jedną z wyłączanych w przyszłości 
rur o przekroju, nie chcę skłamać, ale wystarczającym jako element 
właśnie instalacji dla wód opadowych, bo tam jest ponad stuletnia taka 
instalacja przy przebudowie. Czyli to dotyczy jakby tylko w części, 
w których mówimy o gruncie. Ja nie decyduję tutaj w ogóle o kwestii czy 
to jest Hallera czy to jest Ergo Arena po prostu jeśli budujemy 
w normalnym gruncie bez żadnej inżynierii czy innych przepraw 
to można szacować, że do 40 procent to jest infrastruktura, którą 
zakopujemy w ziemi w tym właśnie odwodnieniu. Drugi element 
no te 60 przysłowiowe milionów to nie jest takie tylko 60 milionów, 
dlatego, że jak popatrzymy na partnerów a my postawiliśmy pewne 
warunki Sopotowi i Gdyni już, ale to jeszcze nie jest ten etap, 
to powiedzieliśmy, że miasto Gdańsk maksymalnie zakłada, że w tenże 
projekt zaangażuje się kwotą 55 procent we wkład własny, jeśli będzie 
w ogóle taka decyzja. Dzisiaj nie ma nawet decyzji na 55 procent. Czyli 
tak naprawdę za 10 procent wartości projektu jesteśmy w stanie 
wybudować cały pełny projekt, jeżeli strony dojdą do porozumienia. 
Dzisiaj jeszcze to nie jest ten etap, jeśli znajdzie finansowanie, jeśli 
będzie decyzja, jeśli rozstrzygniemy w ogóle czy jedna nitka czy dwie 
nitki. STEŚ mówił tylko o prognozowanych ruchach natomiast nie 
decydował o tym, że taka będzie przepustowość lub nie. Czy tak 
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będziemy budować przepustowość na tych układach drogowych czy nie. 
Ślad Spacerowej, nie rozstrzygamy dzisiaj tego, to nie jest jeszcze ten 
etap między innymi decyzja środowiskowa w debacie, bo decyzja 
środowiskowa ma to do siebie, że nie dotyczy tylko środowiska 
naturalnego ale właśnie między innymi konsultacji społecznych co do 
tego czego ludzie oczekują, czy chcą mieć odciętą Spacerową czy jej nie 
chcą, tak? Bo te zapisy wpisuje się w ramach debaty, wyłożenia, 
w ramach rozprawy administracyjnej, przecież przechodziliśmy to 
chociażby przy Warehouserze i wiemy dokładnie co można a co nie 
można, czego możemy oczekiwać po decyzji środowiskowej a czego nie 
możemy oczekiwać po decyzji środowiskowej i między innymi obawy 
o tym czy będzie zjazd czy nie, prawdopodobnie powinien być, może być 
zamknięty, czyli on powinien być tak zwanym zjazdem awaryjnym, 
bo jeśli już istnieje to czemu go nie utrzymać w ciągłości ale zamknąć dla 
normalnego ruchu, więc to są jakby dyskusje, które właśnie w ramach 
raportu środowiskowego, w ramach decyzji środowiskowych powinniśmy 
przeprowadzić, to jest ten etap. I dlatego jestem przekonany co do tego, 
że właśnie decydując się na raport środowiskowy i decyzje dojdziemy 
bliżej tego czy w ogóle i czy jeśli w ogóle to jak? To jest to. 
Odpowiadając na bus pas. Od 2009 roku kiedy pan prezydent powierzył 
mi tę funkcję, bo akurat tę funkcję pełnię z jego powierzenia, a wcześniej 
byłem tylko, albo aż, bo państwo mnie wybieraliście skarbnikiem, co też 
mi się bardzo podobało jako praca, bo dawała bardzo dużo 
doświadczenia, rozpocząłem analizę, zresztą pani przewodnicząca 
Chmiel była uczestnikiem tych procesów, analizowaliśmy lewo, prawo, 
jeden kierunek, drugi kierunek, bus pas rozszerzenie, trzeci pas nie 
trzeci pas. W 2011 roku nawet sobie wydrukowałem te analizy, mamy 
analizy ruchowe wykonane przez nas, przez ZDiZ czyli zarządcę ruchu, 
gdzie wynika z tego, każdy nakład jaki poniesiemy niestety nie da efektu, 
bo nie problem jest w bus pasie na Spacerowej, problem jest 
w możliwości pokonania ulicy Grunwaldzkiej, głównego ciągu, tam się 
będzie odkładał ruch. Tam, mój pomysł, pamiętam, że bardzo chyba 
z 6 miesięcy analizowano, w Opacką poszerzamy lekko Opacką, robimy 
jednokierunkową, wpuszczamy ruch, zamykamy Czyżewskiego na 
jednokierunkową, wyprowadzamy wszystko bo zawsze była mowa 
mostek w Oliwie przy młynie to jest wąskie gardło, mówię to je omińmy, 
tu jednym kierunkiem tam jednym kierunkiem, nie ma szans. W ciągu 
godzin szczytu siedmiuset, ośmiuset metrowy, przy tamtych 
obciążeniach, ośmiuset metrowy korek na głównym ciągu, jest 
to niedopuszczalne po prostu. Nie ma takiej możliwości, nie można tego 
po prostu fizycznie wykonać, między innymi z argumentu, które 
pojawiają się także w jakichś tam dyskusjach internetowych bo nie ma 
gdzie poszerzyć głównego ciągu, bo pewnie gdybyśmy mogli zbudować 
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dwukilometrowy lewoskręt lub prawoskręt to może byśmy rozpatrywali 
to, ale że nie możemy tam zbudować wykluczamy to rozwiązanie. 
Te wszystkie prace studialne zostały wykonane, będziecie sobie 
państwo je życzyli dostaniecie je sobie państwo do wglądu, będziecie 
je sobie analizowali, ZDiZ pochyli się trzydziesty raz jak ma się pochylić 
nad tym, żeby udowodnić, że różne rozwiązania tymczasowe, bo tak 
bym je nazwał nie dają tam żadnego efektu, żadnego, niestety i po 
prostu musimy mieć tego świadomość. Dziękuję.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Dziękuję bardzo. Potwierdzam to co powiedział pan prezydent, wiele lat 
rozpatrywane były różne możliwości udrożnienia dojazdu do Spacerowej 
bo nie mamy wątpliwości, mówię to do państwa, którzy stoją tam z tym 
banerem, że nie jest problemem poszerzenie Spacerowej, można i do 
dziesięciu pasów ją poszerzyć i te bus pasy wstawić nie wiadomo co, 
wyciąć pół lasu. To nie jest problemem jej szerokość, problemem są dwa 
węzły, które blokują, jeden w Osowej drugi w Oliwie. W związku z tym 
rozpatrywane były możliwości jak rozładować te dwa węzły. Szanowni 
państwo ale nie chcę tutaj zagłębiać się w szczegóły ulicy Nowej 
Spacerowej, ponieważ co do tej trasy ja tutaj po dyskusjach widzę mniej 
przeciwników, natomiast dyskusje się toczą panie prezydencie i tutaj 
ja się całkowicie z tym zgadzam, tak jak jestem za Nową Spacerową, 
tunelem pod Pachołkiem i ulicą Kielnieńską czyli dojazdem do przyszłej 
obwodnicy metropolitalnej, tak mam duże zastrzeżenia co do odcinka 
pasa nadmorskiego, odcinka Drogi Zielonej. W związku z tym panie 
prezydencie ja jestem osobiście przeciwna, żeby tam budować szeroką 
dwa razy dwa drogę i proszę mnie zapewnić, że będę miała możliwość 
i w którym momencie, wyrazić to swoje zdanie na tyle skutecznie 
z innymi, bo po rozmowach widzę, że tutaj jest więcej osób, które tak jak 
uważają, że ulica Nowa Spacerowa jest pozytywną bardzo inwestycją 
i popierają, tak, mają wątpliwości co do tego odcinka pasa nadmorskiego 
i chciałabym uwierzyć w to, że głosując dzisiaj „za” zostawia mi pan 
moment, kiedy będę mogła decydować o tym, że w pasie nadmorskim 
będzie dwa razy dwa droga tylko dwa razy jeden, bo bardzo mi na tym 
zależy, bo zgadzam się z tym, że zbyt szeroka trasa przelotowa odetnie 
osiedla mieszkaniowe od pasa nadmorskiego, czyli zniszczy to co się 
stworzyło piękne w tej chwili, piękne tereny rekreacyjne, które w sposób 
naturalny wchodzą w miasto. Dziękuję.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ani opracowanie STEŚ, które zostało wykonane, ani opracowanie 
decyzji, decyzji środowiskowej czyli decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach realizacji inwestycji nie jest miejscem jeszcze 
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rozstrzygającym na ten temat czy będziemy budować jeden, dwa pasy, 
szeroko, wąsko, trzy metrowe, 3,75 a może 3,25 tak. To nie są 
momenty, w których jeszcze decydujemy. Ten moment nastąpi długo 
później, myślę, że gdzieś za półtorej, dwa lata kiedy będzie moment, 
w którym będzie decyzja o tym, że rozpoczynamy proces projektowania. 
To jeszcze nawet jest inny moment, to jest moment w którym dyskusja 
musi się toczyć nad koncepcją, to jest dokładnie o czym rozmawiamy 
przy Nowej Politechnicznej, gdzie budujemy koncepcję. Oczywiście 
zleciliśmy koncepcję wraz z projektem ale nikt nie wyobraża sobie 
sytuacji, w której w momencie kiedy mamy przygotowane warianty 
koncepcji nie będą dyskutowane i z państwem i ze społeczeństwem 
mieszkańcami dzielnic. Nie będziemy się przekonywać a na końcu żeby 
nie było tylko sytuacji jak z Żabianki, bo ja ją pragnę państwu 
przypomnieć. Nowa Gospody, projekt przygotowany na budowę dwóch 
jezdni, brak zgody części osiedla Żabianka i wtedy powiedziałem 
ja, który odstąpiłem decyzją od budowy drugiej nitki, bo powiedziałem nie 
ma możliwości, możemy się kopać, będziemy się przeginać, może 
administracyjne wygramy, nie chcecie państwo rezygnujemy. Dzisiaj 
Państwo o tą drogę prosicie. I wtedy to powiedziałem, 
że prawdopodobnie o nią poprosicie dlatego, że ona jest niezbędna dla 
Żabianki nie dla Sopotu nie dla nikogo innego, dla Żabianki. I dlatego tak 
ważny jest moment, w którym będziemy rozsądnie dyskutować i słuchać, 
wsłuchiwać się w argumenty, nie działać populistycznie, nie działać pod 
jakimiś nie wiem wymyślonymi hasłami, to że slow low jest możliwy 
i że w ogóle jest to jedyny sposób na życie. Zrównoważony rozwój to jest 
przemyślany rozwój w każdym z obszarów. Nam na prawdę bardzo 
zależy na utrzymaniu struktury mobilności jaką mamy w mieście 
Gdańsku. Dziwnie brzmi, nam bardzo na tym zależy, bo mamy bardzo 
dobrą strukturę, mamy bardzo duży udział ruchu pieszego, rowerowego 
i komunikacją publiczną i my go wręcz nie chcemy stracić i będziemy 
wszystko robić żeby utrzymać w minimum to co mamy i to jest bardzo 
ważne. I naprawdę uważam jeszcze raz na końcu decyzja środowiskowa 
to jest kolejny etap tego żebyśmy mogli się dyskutować, wymieniać 
argumentami może wielokrotnie sprzeczać, co do tego czy robić nie 
robić, przebijać nie przebijać, dlaczego jakie musimy zabezpieczenia 
powprowadzać żeby ochronić jakby Państwa przed niepewnością. 
To jest dyskusja czy budować bariery dźwiękochłonne czy nie, czy 
odstąpić od nich czy nie. No to są wszystko na prawdę elementy, które 
właśnie mają miejsce jako krok pierwszy w decyzji środowiskowej, krok 
drugi w koncepcji, krok trzeci w pozwoleniu na budowę. Mamy trzy etapy 
zamykające, przecież jeżeli nie dostaniemy decyzji środowiskowej 
i strategicznego oddziaływania to przecież nie dostaniemy pieniędzy 
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europejskich, więc  w ogóle nie ma o tym dyskusji, jakby no nie ma takiej 
szansy.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Wysoka Rado, może taka mała preambuła. Rada Miasta w dzisiejszym 
oświadczeniu wyraża zadowolenie, że mamy odrodzony samorząd 
lokalny i możemy reprezentować wolę mieszkańców Gdańska. W liście, 
który pan prezydent Paweł Adamowicz skierował do radnych przed sesją 
czytam, że pisze go w związku z licznymi głosami wątpliwości 
dotyczącymi tej uchwały w sprawie układu drogowego, o którym w tej 
chwili mówimy i puentuje to swoje pismo, że Droga Zielona jest ważnym 
elementem układu drogowego miasta i że ludziom, który czekają na 
tunel pod Pachołkiem nie możemy powiedzieć, że ich zdanie się dla nas 
nie liczy. Pomija zupełnie te wątpliwości, o których mówi na wstępie 
i tutaj w głosach przede mną te wątpliwości zostały przytoczone. Otóż 
dla mieszkańców istotne jest jak będzie wyglądała ta droga Zielona tak 
zwana na odcinku Zaspa – Przymorze, przynajmniej na tym odcinku. 
Tam się pojawimy pomysły na to, że pojawia się tramwaj, pojawia się 
szeroka arteria jak autostrada, być może ekrany dźwiękochłonne i tak 
dalej, więc mówienie dzisiaj, że nie wiemy co tam będzie jest 
manipulacją. Dzisiaj musimy powiedzieć, czego w tym miejscu 
oczekujemy, jak Gdańsk w tym miejscu będzie wyglądał i to powinna być 
otwarta deklaracja, chociaż to i tak by pozostało tylko deklaracją, 
ponieważ na przestrzeni lat doświadczyliśmy, że Rada Miasta czy radni 
miasta nie mieli wpływu na kształt trasy Sucharskiego jaka ona jest 
w przekroju tak, czy innej trasy i taki sam będzie skutek dzisiejszej 
uchwały, w której Rada Miasta upoważnia Prezydenta do działań, 
Prezydent na podstawie tego upoważnienia doprowadzi, jeżeli się uda, 
do rozpoczęcia tej inwestycji i ona ruszy jak walec, tu nikt tej inwestycji 
potem nie zatrzyma. Wiadomo jest, że jest to pewien ciąg od Nowej 
Uczniowskiej aż do Nowej Kielneńskiej czy tam Chwaszczyna na 
różnych odcinkach ma ona różny przebieg i na przykład dzisiaj w tej 
koncepcji widzę deklarację, że na odcinku Chwaszczyno – Węzeł 
Wysoka czy Osowa to jest jednojezdniowy przebieg, jest deklaracja, 
że Nowa Spacerowa to jest dwujezdniowy przebieg i że jest to tunel 
a dzisiaj musimy sobie zdawać sprawę, że radni miasta nie dostali, nie 
otrzymali alternatywy, czy w ogóle warto budować ten tunel czy są jakieś 
inne alternatywne rozwiązania. Pan prezydent mówi, że możemy sobie 
wejrzeć w pewne dokumenty w Zarządzie Dróg i Zieleni, więc 
przyjrzyjmy się temu, natomiast na podstawie tej uchwały rozpocznie się 
taki ciąg działań, który doprowadzi do kształtu drogi, o którym nam się 
dzisiaj nie chce powiedzieć, nie chce nam się tego ujawnić jaka będzie 
decyzja, która być może już zapadła. W interesie na pewno 
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deweloperów jest, aby dostępność do terenów nadmorskich była 
ekspresowa ale cały ten krajobraz widokowy, na który patrzymy dzisiaj 
w dolnym tarasie straci, jeżeli tam powstanie autostradowa arteria taka, 
jak dzisiaj to wygląda Aleja Żołnierzy Wyklętych z zielonymi ekranami 
dźwiękochłonnymi i tak dalej. Także co tam może powstać tego nikt do 
tej pory nam nie zwizualizował a dzisiejsza uchwała upoważnia 
Prezydenta do tego stopnia, że właściwie wyłącza już Radę Miasta co do 
kształtu tej inwestycji, bo przecież jeżeli już doprowadzi Prezydent do 
projektu budowlanego, to kto z radnych zatrzyma ten projekt, żeby 
znowu nie było dojazdu do Osowej i tak dalej? Nam chodzi o to co się 
panie Prezydencie, wydarzy na dolnym tarasie? Bo to co się wydarzy na 
przestrzeni lasu to my już wiemy. Dziękuję.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ja panie przewodniczący raczej nie próbuję państwa oceniać czy 
państwo manipulujecie czy nie. Staram się nie brać udziału w grze 
teatralnej, która tu wielokrotnie ma miejsce. Staram się pokazać fakty 
i raczej ich bym się trzymał, więc proszę mi tutaj nie imputować 
manipulacji, bo manipuluje to pan, bo państwo, wielu z państwa może 
nie zna treści tej uchwały, ale ja ją znam, zakładam, że pan też, no bo 
jeżeli coś krytykujemy, to wiemy co krytykujemy. Gdzie pan tutaj ma, 
w tej uchwale, zgodę na wykonanie tego projektu? Niech pan przytoczy 
z treści uchwały, to co pan powiedział, że podejmując decyzję o tej 
uchwale upoważniając Prezydenta stracimy kontrolę już nad wszystkim, 
wszystko będzie już wybudowane. Nie, proszę pana tak, zresztą 
powiedzieliśmy to półtorej roku temu, kiedy pierwsza dyskusja o Drodze 
Zielonej się zaczynała, że właśnie w tym jednym przypadku nie 
podjęliście państwo uchwały tak jak trzy poprzednie wcześniej, wcześniej 
dzisiaj państwo je głosowaliście jednogłośnie, gdzie daliście nam 
upoważnienie do współpracy z gminami w pełnym zakresie od projektu 
do wykonania, a w tej wiedzieliśmy, że jest ciężko, że będzie trudno, 
że trzeba o tym dyskutować i nie chcieliśmy wziąć nawet na siebie tego 
ryzyka i uchwaliliśmy najpierw o STEŚ teraz uchwalamy o decyzję 
środowiskową, kiedyś przyjdzie moment kolejnej dyskusji, może gorącej, 
na temat projektu, najpierw koncepcji potem projektu. Tak robimy proszę 
pana, nikim nie manipulujemy, więc proszę o tym nie mówić, bo to są 
rzeczy, które się rejestrują, ludzie słuchają i potem sobie budują 
wyobraźnię, manipulacja odbywa się z tej trybuny, manipulacja. Nie ma 
żadnej manipulacji. Właśnie na tym polega, że chcemy się przybliżyć do 
rzeczywistości, chciałem przypomnieć trasę Sucharskiego Słowackiego. 
Wszystkim nam się wydaje, że ta droga już istnieje od zawsze, 
zapominamy, że w 2007 roku zniknęła z listy indykatywnej, potem się 
nagle pojawiła, ale pojawiła się, natomiast powiedziano nam, że nie ma 
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pieniędzy na „Suchara”, na „Słowaka”, bo „Słowaka” to sobie weźcie 
z RPO, a z RPO to mogliśmy wziąć 600 milionów czyli zabrać 70 procent 
alokacji, która była na całe województwo. No o czy my tutaj 
rozmawiamy? Dlaczego próbujemy gdzieś wgmatwać nas w jakieś 
polityczne dyskusje przy projekcie dla Gdańszczan? Projekcie dla 
Gdańszczan. I jeszcze raz pan Prezydent wystosował do państwa 
pismo, ale ja nie widzę w tym nic jakiegoś, że się nie odniósł do opinii 
Gdańszczan. Powiedział jasno, a jako odpowiedzialni samorządowcy nie 
możemy tysiącom Gdańszczan, którzy czekają na tunel pod Pachołkiem, 
powiedzieć nagle, że ich zdanie się dla nas nie liczy, tego by nam nie 
zapomnieli. Analiza wpisów pod artykułem o tunelu pod Pachołkiem, 
analiza sondy, która jest tam przeprowadzana, to tylko wycinek świata 
Internetu, mówi o tym, że 40 procent osób chce budowy tej drogi, 60 ma 
wątpliwości, nie mówię o tym, że negatywnie ocenia tylko ma 
wątpliwości, bo jest niedoinformowana, nie ma wiedzy, musimy tę pracę 
wykonać przez najbliższe półtorej roku, dotrzeć do ludzi i im 
wytłumaczyć po co? Dlaczego? A może odpowiedzieć na końcu, że nie, 
że nie jesteśmy w stanie sprostać, bo nie dostaliśmy pieniędzy, bo nie 
jesteśmy w stanie wydać 2 mld 300, bo oczekiwania ludzi dyktują nam 
taki poziom wydatków, bo trzeba jeszcze zrobić to, tamto, owamto. 
I jeszcze dodatkowo pytanie było czy inne gminy to czują? Czują, ale 
czego mamy oczekiwać od Żukowa? 500 tys.? 100 tys.? Gdzie budżet 
inwestycyjny Żukowa roczny to jest chyba tam, nie wiem, 4 mln 300 tys. 
Od Chwaszczyna? Od sołectwa jakiegoś mamy oczekiwać? 
Wystosowaliśmy do Gdyni jasne stanowisko. Nowa Kielnieńska jest 
również dla Gdyni, prosimy o to panie Prezydencie niech pan to weźmie 
pod uwagę, mamy takie a nie inne propozycje partycypacji, a dzisiaj 
w pracach studialnych mamy partnera w postaci Sopotu, który chce 
z nami to finansować, więc to jest dopiero odpowiedzialne.  
 
Głosy z sali poza mikrofonem, słabo słyszalne 
 
Gdynia nic nie odpowiedziała, jak zawsze. Na razie nie odpowiada, 
przyjdzie czas pewnie odpowie, jak zostanie przyciśnięta przez nas, 
medialnie, w gazetach gdzie narysujemy może, że właśnie Kielnieńska 
rozwiązuje czyjeś jeszcze problemy, wtedy będziemy mieli czas na 
dyskusje o tym, żeby już przymuszać do partycypacji we wkładzie 
własnym, ale my nawet dzisiaj nie mamy czego rysować, bo my nie 
wiemy, my wiemy, że plan przestrzennego zagospodarowania mówi 
nam, że to jest rezerwa i bardzo dobrze, że jest, bo przynajmniej nie 
musimy wykupywać gruntu, natomiast o tym jak to zbudować dyskutujmy 
w czasie procesu budowy raportu środowiskowego, o tym dyskutujmy, 
w koncepcji dyskutujmy i powiedzmy sobie badajmy jakie będzie w ogóle 
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znaczenie jeśli zbudujemy jedną jezdnię a co może jak zwężymy pasy 
a zbudujemy dwie jezdnie a pasy będą miały nie 3,75 jak się je buduje 
w standardzie tylko w zgodzie z normami tego państwa, bo zostały 
zmienione wreszcie dzięki Bogu będą miały 3,25, a może dostaniemy 
odstępstwo i zrobimy dwuipółmetrowe szerokości pasa, nie wiemp, to nie 
jest jeszcze ten czas.  
 
Radny WOJCIECH STYBOR 
Szanowni państwo, ja generalnie chciałem zwrócić uwagę na jeszcze 
jeden czynnik, to znaczy przede wszystkim na razie według mnie, 
te głosy, które tutaj padły nie są głosami w tym momencie potrzebnymi, 
bo jak rozumiem my mamy dopiero poprzez tą uchwałę dopiero 
będziemy zyskiwać wiedzę do dalszej dyskusji, więc apeluję, żebyśmy 
sobie nie zmykali drogi dojścia do prawdy krótko mówić, tak? Nawet 
jeżeli ta prawda będzie dla każdego z nas inna. To jest jedna sprawa. 
Miałem okazję z panem prezydentem Bojanowskim akurat rozmawiać 
dużo wcześniej na ten temat i znam pana Prezydenta zdanie jako 
pierwszego, który był przeciwnikiem Drogi Zielonej, więc według mnie 
te intencje, które tutaj padają, że jednak jest potrzeba przygotowania się 
do inwestycji skoro już pan prezydent Bojanowski o tym mówi, 
to rzeczywiście taka potrzeba jest. Druga sprawa pan prezydent 
powiedział jedną rzecz, co będzie jak Droga Zielona nie powstanie, 
że nic nie będzie. Właśnie będzie, bo obecnie przed chwilą głosowaliśmy 
uchwałę dotyczącą przekazania kompetencji jeżeli chodzi o ochronę 
zabytków. Proszę zwrócić uwagę, że Wojewódzki Konserwator Zabytków 
pozostawił sobie pieczę nad dwoma obiektami. Nad głównym miastem 
w Gdańsku i nad zespołem pocysterskim w Oliwie. W związku z tym 
można wnioskować, że to miejsce jest miejscem wyjątkowym 
i szczególnym. Nie tylko patrzę tu z punktu interesu Gdańszczan, 
mieszkańców, którzy są rozjeżdżani i degradowani przez obecny stan, 
który mamy, ale także ze względu na to, że Oliwa jest wyjątkową perłą 
jeżeli chodzi o turystykę, o rozwój tego sektora w Gdańsku w ogóle.  
Dlatego apeluję o to, żebyśmy nie pozbawiali siebie wiedzy do przyszłej 
dyskusji w ewentualnym odrzuceniu tej uchwały. Proszę zwrócić uwagę, 
że musimy naprawdę podjąć dość szybkie kroki, bo jeżeli nie będziemy 
szli w ogóle w kierunku realizacji jakiejkolwiek inwestycji no to co dalej 
dla Oliwy? Co dalej dla Osowy? Co dalej? Ja się po prostu pytam, 
co dalej? Druga sprawa, którą jeszcze chciałem poruszyć to jest kwestia 
informacji. Ja myślę, że pojawiło się wiele artykułów w prasie, 
w Internecie dotyczących, opartych trochę na tym STEŚ-u, tak i opartym 
na tym, że właśnie nie mamy specjalnie wiedzy, ja myślę, że wykonajmy 
wysiłek i chciałem pana prezydenta prosić o to, żebyśmy wykonali 
wysiłek i pokazali inne warianty, bo one gdzieś są, ale żeby do nich 
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dotrzeć trzeba je pokazać, po prostu pokazać ludziom, że jeżeli nie tunel 
to może jakie były inne warianty? Czy my musimy rzeczywiście wydawać 
ponad 2 mld złotych a może i więcej na taką inwestycję? I o to apeluję, 
o informację dla mieszkańców, lepszą informację dla mieszkańców 
i deklaruję oczywiście też chęć współpracy w tym zakresie. Dziękuję 
uprzejmie.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Dziękuję bardzo. Ja chciałam tutaj koledze odpowiedzieć. Zadał pytanie 
dlaczego tunel i może byśmy rozważali inne sposoby przejścia do 
Osowy. Ja chciałam koledze powiedzieć, że pewnie o tym nie wie, ale 
wiele lat temu były rozważane wszystkie możliwości i miasto Gdańsk 
wcale się nie uprało na ten tunel. Tunel to było jedyne rozwiązanie, które 
ochrona środowiska zaakceptowała, każde inne, bo był i wykop, i było po 
powierzchni było rozwiązanie, najróżniejsze były, nie chcę tego teraz 
dyskutować, w każdym razie jest to jedyne rozwiązanie, które zostało 
zaakceptowane nie przez nas tylko przez ochronę środowiska, 
w związku z tym miasto Gdańsk i miasto Sopot przystąpiło do zmiany 
planu zagospodarowania przestrzennego uwzględniającego właśnie ten 
tunel i następnym krokiem było uchwalenie przez te dwie gminy planu 
zagospodarowania przebiegu Nowej Spacerowej, stąd ten tunel się 
wziął. To tylko jeżeli chodzi o wyjaśnienie. 
Ja chciałem teraz jeszcze pana prezydenta zapytać, zgodnie z tym 
wyjaśnieniem, jakie pan złożył, jeśli chodzi o uchwałę rozumiem, 
że będziemy decydować o tym czy robimy projekt na tę drogę czy nie 
w momencie, kiedy będziemy decydować o przeznaczeniu, na to, na 
projekt środków w budżecie tych pieniędzy nie ma i w tym momencie 
mamy właściwy moment, kiedy możemy skutecznie decydować o tym, 
że dobrze niech będzie tu dwa razy dwa, ale tu ma być dwa razy jeden 
w pasie nadmorskim, jeżeli takie badania potwierdzą słuszność tego 
co ja uważam, tak? To będzie, słucham?  
 
Głos z sali poza mikrofonem, słabo słyszalny 
 
I ja chciałam do państwa radnych apelować o to, żeby jednak nie 
blokować możliwości wybudowania Nowej Spacerowej, przez wiele, 
wiele lat, i tego tunelu, ja wiem, że to są wielkie koszta, ale jak nie teraz 
to naprawdę nigdy. Wiem, że potem można się innymi sposobami starać, 
ale wiadomo, że to będzie dużo, dużo trudniej. To jest ostatnie rozdanie 
tak duże środków unijnych i jest to naprawdę potrzebna inwestycja dla 
całej Oliwy, która w tej chwili jest rozjeżdżona przez korek samochodowy 
praktycznie przez cały dzień. Park oliwski, który powinien być pod 
ochroną wszystkich nas szczególnie, bo tam i nie tylko Gdańszczanie 
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przychodzą odpoczywać i zwiedzać, turystów jest wiele, dla nas jest 
to miejsce wspaniałego odpoczynku. Dojazd, już nie mówię 
o utrudnionym w tej chwili dojeździe do Osowy, który jest koszmarem i to 
jest jedyne rozwiązanie nie tylko dla tych dwóch dzielnic, bo dla całego 
Gdańska. Dziękuję bardzo.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jeżeli chodzi to co się działo i to co się będzie działo, to na pewno 
będzie jakby permanentna i stan komunikacji, no to jest jakby 
odpowiedź, to jest jakby naturalne. Teraz w mojej ocenie przygotujemy 
na pewno kolejne spotkanie z mieszkańcami, którym podsumujemy 
państwu to co już się działo w ostatnich 20 latach. Przygotujemy w ciągu 
kilku dni takie kalendarium zdarzeń, tak? Nas to po prostu nie 
interesowało, tak, co się wydarzało, my wykonaliśmy prace, przeszliśmy 
krok dalej tak, jesteśmy na kolejnym etapie, jeżeli widzimy, że to jest 
bardzo ważne przygotujemy państwu wszystkie kalendaria wydarzeń, 
studiów, które były tam robione, ile było już analiz co do tego czy 
przeprawa i tunel w wykopie, zasypywany, czy powierzchniowy, czy 
obok, czy ominąć pachołek, czy wiercić pod pachołkiem, geologię, którą 
robiliśmy, przecież my naprawdę wykonaliśmy tam już bardzo dużo 
zadań, w których w pewnym sensie zdeterminowaliśmy, że jeśli chodzi 
o pachołek mamy tunel, znaczy to jest zdeterminowane, i co jest jeszcze 
ciekawe wiemy, że pod tym pachołkiem powinien być tunel drążony, 
dlatego, że też już dosyć dobrze mamy temat rozpoznany jako jedyni 
w Polsce, jako jedyni w Polsce, to jest bardzo ważne nawet jeżeli 
popatrzymy na to, że tunel pod Martwą Wisłą ma pewne opóźnienia 
w realizacji harmonogramu, to one są w pełni uzasadnione i ich 
opóźnienia są zasadne. To nie jest tak, że ktoś sobie siedział, dłubał 
w nosie i zapomniał, że trzeba drążyć tunel. Mieliśmy problemy 
z projektem właśnie między innymi, i tak dalej, jeśli chodzi o technologię. 
Dzisiaj wiemy jedno, jeżeli rozpoczniemy debatę na temat 
środowiskowych uwarunkowań i na temat przygotowania aplikacji 
w ogóle o to czy jest o co walczyć i z jakich źródeł, nie podjęliśmy decyzji 
jeszcze o kształcie tego projektu. Co jest ciekawe Słowacki, Sucharski 
przypominany, tylko chciałem zwrócić uwagę, jak on się zmienił. 
Najpierw był tunel w Sucharskim a skończył się projektami Sucharski 
a tunel w Słowackim, przecież to właśnie na tym polega, że my 
będziemy analizować odcinki i dostosowywać wartości wskaźników, 
analiz do tego co jest w ogóle możliwe finansowo i może się okazać, 
że tylko Kielnieńska będzie możliwa, co pewnie uraduje w ogóle 
Chwaszczyno i Osową, bo to będzie dosyć ważny odcinek a nic więcej 
nie będzie miało, ani środków, ani dostępności funduszy czy partnerów, 
którzy się do nas zgłoszą, bo my przyjęliśmy założenie, że na pewno 
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sami nie wnosimy wkładu własnego to jest w ogóle a priori przyjęte 
założenie, więc to jest jakby odpowiedź. Utworzymy jakby 
to kalendarium, postawię je na stronie internetowej, będzie je mógł każdy 
oglądać, umieszczę je na Facebooku, będzie link, będziemy sobie 
analizować, co już zrobiliśmy w obszarze Drogi Zielonej, ile studiów 
i analiz wykonaliśmy, ale analiza środowiskowa jest kolejnym 
przybliżeniem nas, nie podjęciem decyzji tylko przybliżeniem do prawdy, 
tu padło takie słowo, i to jest naprawdę rzeczywistość, my nawet nie 
dzisiaj nie podejmiemy decyzji o tym, że budujemy drogę. Dzisiaj 
mówimy o tym, że chcemy zanalizować krok dalej, czy mamy ją w ogóle 
kiedykolwiek rozpatrywać w budowie. I jest tak dużo warunków, które na 
to wpływają, że dziś nikt nie jest w stanie ich, i tutaj nie ma żadnej 
manipulacji, nikt nie jest w stanie powiedzieć, ta droga jeśli pan się pyta 
o nasze zaproponowane jeszcze nie przedyskutowane priorytety jest na 
ostatnim miejscu. Mamy naprawdę Bulońską, mamy Warszawską 
tramwaj, mamy Politechniczną tramwaj, nie wiemy co dalej, mamy kilka 
różnych projektów w tym mieście, które mają priorytet najwyższy, 
pierwszy a ten akurat projekt ma jeszcze priorytet daleki, bo po prostu 
o nim mało wiemy podobnie zresztą jak kolejny odcinek Nowe Wałowej, 
też jest i za chwilę też go będziemy analizować, już zrobiliśmy dwa 
studia lokalizacyjne tunelu, wiemy, że tutaj może iść tunel zatapiany bo 
jest to możliwe, nie ma ruchu i nie jest niebezpieczny, i tak dalej, i tak 
dalej, jest płycej ale wymaga to ogromnej jeszcze pracy paru ludzi 
i projektantów i państwa udziału również.  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzew. Rady Miasta Gdańska  
Ja chciałem tylko o jedną rzecz zapytać. Bo pan się powoływał na to, 
że jest to najbardziej potrzebny projekt dla Gdańszczan. Ja mam 
ogromne wątpliwości, no powiedział pan, takiego sformułowania pan 
dokładnie użył, ja tutaj pana cytuję wystąpienie na sesji, ja mam 
ogromne wątpliwości co do tego. Mamy dzielnice, które są daleko 
bardziej stygmatyzowane, mamy Orunię, która się nie może doprosić 
o tunel lub wiadukt nad torami po to, żeby połączyć dwie części 
dzielnicy, gdzie karetki stoją czasami po kilkanaście minut i jakoś 
z równą gorliwością te problemy się nie spotykają, tam nikt nie robi 
studium, tam tylko słyszymy, że niech się tym zajmie kolej państwowa, 
bo nie jest to domena miasta, miasto nie będzie dokładać pieniędzy, 
więc to jest moja wątpliwość, ja rozumiem, że to są prace 
przygotowawcze i pan nam cały czas tłumaczy, że nie jest to decyzja ale 
te prace przygotowawcze kosztują również pewną określoną sumę 
pieniędzy, jakby nie mówić. I pytanie jest takie, czy to jest to, co Gdańsk 
potrzebuje najbardziej? Bo my przed analizą potrzeb miasta i decyzji 
co jest dla Gdańska kluczowe podejmujemy decyzje już o wydaniu 
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pieniędzy na jakiś cel, a potem będziemy się zastanawiali, czy 
te pieniądze były potrzebnie wydane czy nie potrzebnie? To jest jedna 
sprawa. A druga sprawa chciałbym przypomnieć a propos górnego 
węzła na Spacerowej i a propos polityki miasta. Jak na początku 
mówiono, że to inwestor Centrum Osowa, wówczas Geant, zbuduje 
węzeł bezkolizyjny w tym miejscu. Jakoś potem miasto od tego 
odstąpiło, tam jest teraz inny właściciel, już jest Real a właściwie nie 
wiadomo kto jest właścicielem całego centrum i tak dalej, ale to jest tylko 
komentarz, natomiast chciałbym, żeby pan się odniósł do tej pierwszej 
wątpliwości.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewodnicząca Klubu 
Politycznego PO w Radzie Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Ja już postaram się bardzo krótko, bo chyba bardzo 
wiele i dziękuję tutaj kolegom i koleżankom w większości 
za merytoryczną dyskusję. Ja powiem tylko tyle, że ja będę głosowała 
za tym projektem uchwały i pozwólcie państwo, że krótko wytłumaczę 
dlaczego i taką też uchwałę przyjęliśmy jako Klub Platformy 
Obywatelskiej. Po pierwsze, argument być może mniej istotny, ale 
istotny. Uchwała mówi tylko i wyłącznie o tym, że dzielimy się kosztami 
finansowania dokumentacji z miastem Sopot. Równie dobrze bez 
podejmowania tej uchwały Prezydent Miasta Gdańska może te badania 
zlecić w stu procentach pokrywając je z budżetu miasta. To jest jeden 
argument, a drugi wydaje mi się, że odpowiedzialność zarządzających 
miastem i także kolegów, koleżanki, którzy są starsi stażem, dłużej 
zasiadają w Radzie Miasta chyba polega również na tym, 
że podejmujemy decyzje w oparciu o twarde dane i o twarde badania. 
Ja bym chciała, żeby takie badania zostały wykonane, aby móc wtedy 
odpowiedzialnie podjąć decyzję, czy ta inwestycja rzeczywiście ma 
powstać, czy nie. Dziękuję bardzo.  
 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Do pana przewodniczącego Czauderny teraz jakby odpowiem. To jest 
właśnie to co apelowałem wcześniej, nie mówiąc o sobie, bo jeszcze raz 
powiem, że mnie możecie państwo traktować jako element polityka, 
element, dlatego że nie należę do żadnej partii. Kiedyś państwo mnie  
utożsamialiście z komuchami teraz z platformersami. Tak, Jacek Kurski 
mi zarzucał, że jak byłem powoływany na Skarbnika, że jestem 
komuchem, przyszedłem z Zarządu Portu i tak. No więc ja mówiłem tylko 
o ludziach, ludziach którzy pracują w tym mieście, urzędnikach, którzy 
wykonują pracę swoją solidnie i oni naprawdę wykonują tą pracę. Jeśli 
pan sądzi, że na Oruni temat jest, kolokwialnie nazywając, olany to jest 
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nie prawda. Na Oruni przygotowaliśmy wewnętrzne studium dla analizy 
przeprawy przez tory kolejowe jako element wydłużenia ulicy 
Świętokrzyskiej, robimy to za własne pieniądze, gminne w sensie 
budżetowe, nie znaleźliśmy tam jeszcze żadnego interesariusza, to jest 
jakby parabola do tego o czym mówimy dzisiaj. Gdybyśmy podjęli 
decyzję a uważam, że powinniśmy ją podjąć, ja bym ją rekomendował 
i wydalibyśmy z budżetu, jest taka pozycja „badania studialne”, 3 miliony 
złotych, tam jest? Pięć. Wydałbym milion złotych na to właśnie o czym 
dzisiaj dyskutujemy, państwo dostalibyście od nas efekt. My znaleźliśmy 
frajera na kajak, nie obrażając Sopotu, który z nami to sfinansuje i to 
mnie po prostu martwi, ale wracam do Oruni. Na Oruni wykonaliśmy 
wstępne analizy, rozmawiamy teraz o studium wykonalności dla SKM-u, 
chcemy tam rozpatrywać budowę kolejnego odcina SKM do węzła 
Czerwony Most, chcemy wybudować z tego projektu między innymi 
element wiaduktu, który będzie przeprawą i to jest to co się dzieje 
na Oruni, i ja jeszcze dodatkowo o tym też ludzi informuję. Jeśli państwo 
sobie życzycie państwa też właśnie teraz informuję. Co jest ciekawe, 
powiem panu, karetki stoją, jeśli nie stosują się kierowcy karetek do 
zaleconego sposobu komunikacji z Dolną Orunią, bo my mamy 
komunikację bezkolizyjną, która ma ten sam przebieg, zmierzony, proszę 
pana, przez mnie indywidualnie i mierzony przez nasze służby raz na 
kwartał. Ten sam a nawet szybszy dojazd poprzez uciążliwą, którą 
naprawimy drogę pod Nizinną Bramą i pogotowie i straż pożarna 
dojeżdża dokładnie bez stania w kolejce, więc też nie mówmy o tym, 
że czyjeś życie jest zagrożone a prezydent Adamowicz o tym nie myśli, 
bo tak można wywnioskować, jakby ten tok rozumowania, który pan 
przedstawił i powiem panu szczerze, naprawdę dzisiaj to się 
zastanawiam nad tym, czy dobrze zrobiliśmy, że namówiliśmy Sopot do 
tego, żeby z nami partycypował w tym etapie badań nad drogą 
Spacerową i Drogą Zieloną, bo gdybyśmy je zrobili sami wtedy byśmy 
mieli dalej tą debatę, wydalibyśmy pól miliona więcej czy przeznaczyli 
pół miliona mniej na coś innego, a my chcieliśmy działać dobrze dla 
Gdańszczan, dla wszystkich Gdańszczan, również tych z Oruni.   
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzew. Rady Miasta Gdańska  
Ale ja sobie tego nie wymyśliłem, ja osobiście usłyszałem 
od przedstawiciela miasta, że miasto zostawia ten problem Polskim 
Kolejom Państwowym. To nie ja sobie tutaj na poczekaniu wymyśliłem. 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jednym z elementów grupy kapitałowej PKP S.A. jest spółka SKM 
Szybka Kolej Miejska Spółka z o.o. Jesteśmy jej udziałowcem, 
partycypowaliśmy w przedłużeniu linii do przystanku Śródmieście 
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budując oczywiście przystanek jako element węzła Śródmieście i teraz 
wpadliśmy na pomysł, że w związku z tym, że PKP nie wykonało tego 
i nie było do tego zobowiązane i zobaczymy co pokażą badania, 
znajdziemy inną ścieżkę, żeby ulżyć mieszkańcom Oruni i jeśli uda nam 
się uzyskać pieniądze od Marszałka w ramach nie ZIT-u tylko RPO na 
rozbudowę SKM-u do Oruni wykonamy nota bene dwie rzeczy na raz, 
słucham? Słucham? Jaki PEOŚ? 
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Nie, RPO ? RPO to jest 90 procent. My w ZIT mamy tylko 10. Wszędzie 
będziemy startować w konkursach panie przewodniczący, tam jest do 
wzięcia grube parę miliardów złotych. Ile tam jest miliardów? Pięć? 
W RPO jest chyba 5 miliardów do wzięcia, my mamy tylko 800 milionów 
do dyspozycji, więc naprawdę gwarantuję państwu, że pracujemy nad 
Orunią, pracujemy nad badaniami a faktem jest, że to jest problem 
Grupy PKP, bo Grupa PKP powinna zlikwidować kolizję, ale my 
znajdziemy wytrych, którym dostaniemy pieniądze europejskie i jeszcze 
zrealizujemy to, czego mieszkańcy Oruni od nas oczekują.   
 
Radny MIROSŁAW ZDANOWICZ 
Dziękuję panie przewodniczący. Szanowni państwo ja właściwie 
zwracam się do młodych radnych, którzy są pierwszą kadencję, może 
drugą, ja jestem czwartą kadencję i takie dyskusje, jak była dyskusja nad 
budową hali, to przepraszam bardzo, ale koledzy tutaj z prawej strony 
robili za Rejtanów, po trupach, a broń Boże hali żeby nie wybudować. 
Hala jest, nagle się okazuje, wcale nie największa, nie najlepsza, bo już 
nas Kraków i następni nas przebijają. Podobna sytuacja była przy 
stadionie, zażartowałem kiedyś w momencie do kolegów, mówię, to też 
zaprotestujecie i nie przyjdziecie na otwarcie. Dzięki Bogu byli na 
otwarciu stadionu i stadion jest i jest normalna. Już nie będę mówił 
o innych rzeczach, które są. Słuchajcie naprawdę trzeba zawierzyć 
w dobrą wolę naszych, no konkretnie, ja nie chcę tutaj specjalnie, bo ja 
mam tutaj osobiste jakieś też pretensje do Prezydenta Bojanowskiego, 
ale   
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mam, powiem to na koniec głośno, mam pretensje ale w sytuacjach 
takich to jest naprawdę mistrz świata jeśli chodzi o inżynierię finansową 
i zaufajcie, to warto to wszystko zrobić, bo to nie jest przypadkowe, 
że Gdańsk nie jest tak zakorkowanym miastem i ja oczekiwałem, 
że po otwarciu tunelu pod Martwą Wisłą też dużo rzeczy się odkorkuje 
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i też może będzie lżej i ta Spacerowa też jakoś to po prostu odczuje. 
Naprawdę panie przewodniczący Oleszek pan od początku jest naszym 
marszałkiem, niech pan powie też, zabierze głos a nie pan tylko 
rozdziela i niech pan przypomni jakie to były boje i wszystko jest 
skończyło się, była już katastrofa finansowa, banki miały nam obniżyć 
ratingi i jest pomylili się w drugą stronę, podwyższone są ratingi no i nie 
martwmy się o to, trzeba zawierzyć i uważam, że, ja mówię szczególnie 
do młodych radnych, którzy są pierwszą czy drugą kadencję. Dziękuję 
bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Zostałem o głos poproszony, więc potwierdzam wiele 
słów z tych co mówił pan radny Zdanowicz. Oczywiście przy każdej takiej 
inwestycji są zawsze głosy zwątpienia czy to się opłaca, czy 
to potrzebne, a tu nikt nie będzie chodził, a tu będziemy tylko dokładać. 
Okazuje się, że nie zawsze tak jest. Ja się już do tego przyzwyczaiłem, 
pamiętam kiedyś kupowano autobusy, wszyscy byli przeciwni, ale 
później niektórzy pierwsi siedzieli za kierownicą przy tych autobusach. 
Także to już nawet nie trzeba mówić, bo to nie temat, już tyle dzisiaj 
dyskusji, że nie warto już nawet do takich rzeczy. Szanowni państwo 
mnie się wydaje, to co powiedziała przewodnicząca Dulkiewicz, my 
dzisiaj mówimy o tym, czy dać na etap, kiedy mamy zbadać pod 
względem środowiskowym, my dzisiaj, tak jak powiedział Prezydent, nie 
rozstrzygamy jeszcze. Więc to jest mój głos w tym wszystkim, a teraz 
oddaję głos jeszcze panu radnemu Koralewskiemu.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Wysoka Rado, panie Prezydencie, pan nie rozwiał moich wątpliwości. 
Zaznaczyłem, że używamy tunelu pod Pachołkiem jak wytrycha w tej 
dyskusji o Zielonej Drodze, jestem przekonany i nie występuję na forum 
Rady Miasta, żeby słuchać własnego głosu tylko jestem upoważniony 
przez wyborców, żeby ten głos zabierać a nawet przynaglany aby ten 
głos zabierać, nota bene panie Prezydencie to na pewno mówię dziesięć 
razy krócej niż pan za każdym razem, więc nawiążę tylko do tej uchwały, 
o której mówiliśmy. Ta uchwała wyraża wolę przystąpienia wspólnie 
z gminą miasta Sopotu, upoważnia Prezydenta do przystąpienia do 
takiego porozumienia. Nie wiemy do czego się Prezydent Gdańska 
zobowiąże przed gminą Sopot i będzie zobowiązany wypełnić, natomiast 
ta uchwała mówi, że Prezydent doprowadzi do powstania studium 
wykonalności i ta procedura, zdajemy sobie sprawę, jest jak Wisła 
i potem Rada Miasta nie zawróci już tej rzeki, bo znowu będzie 
to postawione w taki sam sposób, jest tunel pod Pachołkiem i czy 
chcecie to zatrzymać? A oczywiście propozycja jest w pakiecie od Nowej 
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Uczniowskiej aż do pewnie gdzieś do Chwaszczyna. Także to jest 
zasadniczy problem. Gdyby w tej uchwale, bo to jest trochę carte 
blanche dla Prezydenta, gdyby w tej uchwale był szkic, załącznik, który 
by mówił, że na tym odcinku ta droga chcemy, żeby miała taki przebieg, 
a na tym odcinku, że chcemy żeby miała taki przebieg to byłaby 
to pewna deklaracja, nie ma tego załącznika czyli może się wydarzyć 
wszystko i tyle. Dziękuję bardzo.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
No po pierwsze ja nigdy nie powiedziałem, że pan mówi dłużej ode mnie. 
Ja wiem, że ja mam słowotok to jest taka cecha charakterystyczna, 
genetyczna po mojej mamie i po prostu tak już jest. Mówię dużo, mam 
nadzieję, że czasem z sensem.  
Natomiast chciałem się odnieść do oceny oddziaływania na środowisko, 
trochę się pouczymy co my robimy tak naprawdę i po co. Dlaczego 
mówimy, że musimy dla tej całej drogi zrobić raport i uzyskać decyzję 
środowiskową, która jeszcze nic nie rozstrzyga, mówi tylko 
o uwarunkowaniach środowiskowych. Dlatego, że jest to element 
strategicznego oddziaływania na środowisko. Jak Państwo sobie 
przypominacie, na pewno sobie przypominacie, bo zarówno była to wina 
rządu PIS jak i rządu SLD wcześniej jeszcze chwileczkę a w ogóle też 
wina rządu Platformy Obywatelskiej, zapomniano dokonać zmiany 
w ustawie środowiskowej, w której nie zapisano konieczności robienia 
strategicznych raportów o oddziaływaniu dla środowiska. Wprowadziło 
nas to w duże tarapaty jeśli chodzi o Słowackiego i Sucharskiego, 
ponieważ my mieliśmy porobione właśnie raporty na odcinki, odcinek 
lotniskowy miał swój raport, ktoś tam, musieliśmy łapać się nie wiem 
którą ręką za które ucho albo cokolwiek innego, żeby doprowadzić 
do tego, żeby Unia Europejska zakwalifikowała przy trasie Słowackiego 
nam tak zwaną spinkę, jak pamiętacie Państwo, kiedyś o tym 
wielokrotnie mówiłem, robiliśmy spinkę raportów środowiskowych, 
w których powiedzieliśmy, że tak naprawdę to te raporty to jest 
kompleksowe opracowanie i ono jest zgodne i to wszystko działa. I to 
jest dokładnie to, czego w tym przypadku nie chcemy popełniać tego 
błędu, bo już ustawa jasno mówi jak należy badać oddziaływanie danych 
układów czy inwestycji na środowisko, że trzeba to robić kompleksowo, 
że trzeba to wykonać w pełnym zakresie a jaki będzie wniosek i jaki 
będzie zakres realizacji projektu to jest drugi etap, to jest jakby 
wyjaśnienie dlaczego nie tak i dlaczego nie po kawałku tylko całość?  
Drugi element, ja jednak pozwolę sobie, przeczytać treść uchwały § 1. 
Będę starał się czytać, czasem się jąkam przy czytaniu, postaram się 
zrobić to płynnie. Uchwała się co następuje: „§ 1  Wyraża się wolę 
przystąpienia wspólnie z gminą miasta Sopotu do przygotowania 
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kolejnego etapu przedsięwzięcia polegającego na realizacji układu 
drogowego łączącego drogę wojewódzką nr 218 ulica Kielnieńska 
z trasą Słowackiego poprzez przygotowanie niezbędnej dokumentacji, 
która umożliwia złożenie wniosku o wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia mogącego potencjalnie znacząco 
oddziaływać na środowisko wraz z niezbędnymi załącznikami to jest 
kartą informacyjną przedsięwzięcia, wypis z rejestru gruntów obejmujący 
przewidywany teren na którym będzie realizowane przedsięwzięcie, 
mapę ewidencyjną, raportu oddziaływania na środowisko i innych 
wymaganych przez organ wydający decyzje o środowiskowych 
uwarunkowaniach wraz ze studium wykonalności”. Gdzie tu jest 
napisana projekt, gdzie tu jest napisana koncepcja, gdzie tu jest 
napisane rozpoczęcie realizacji? Proszę mi wskazać. Jeżeli tutaj jest 
to napisane to w takim razie zgłaszam autopoprawkę, tylko w którym 
miejscu? Dziękuję.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu 
Politycznego PIS w Radzie Miasta Gdańska  
Ja chciałem odnieść się do wypowiedzi pana prezydenta odnośnie 
Oruni, byłem na takim spotkaniu z przedstawicielami Marszałka, 
z przedstawicielami Polskich Linii Kolejowych i przedstawicielami Urzędu 
Miasta Gdańska, gdzie przedstawiciel PLK wyraźnie oświadczył, 
że w trakcie modernizacji czy projektowania modernizacji linii kolejowej 
Gdynia – Warszawa miasto Gdańsk nie wnosiło żadnych uwag odnośnie 
Oruni, sytuacji na Oruni i dlatego tam PLK nie przewidziało żadnych 
innych rozwiązań ponad te, które są dotychczas, to po pierwsze. 
Po drugie, chciałem mojej straszenie doświadczonej koleżance Małgosi 
przypomnieć, że jeżeli chodzi   
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A nie ja, właśnie doceniam kompetencje pani radnej. Ja chciałem tylko 
przypomnieć, że to co do tego jesteśmy zgodni, że właściwe dwa wąskie 
gardła na odcinku transportowym z Osowej to jest właśnie węzeł Wysoka 
i zjazd światła doprowadzające ruch do centrum handlowego z jednej 
strony, na dole z kolei to jest ten mostek wąskie gardło i też światła tam 
i wjazd na Jacka Rybickiego, tylko chciałem właśnie państwu 
przypomnieć, że po pierwsze z węzła Wysoka i też przebudowy tego 
węzła na koszt inwestora jako centrum handlowe Geant, tak jak prasa 
donosiła, to zrezygnował prezydent Adamowicz a w ubiegłym roku 
w poprzedniej kadencji składaliśmy projekt tak zwanej Nowej Opackiej, 
która by likwidowała drugie wąskie gardło i wyprowadzałaby ruch wzdłuż 
parku oliwskiego z ulicy Jacka Rybickiego. To tak tylko tytułem 
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przypomnienia. I po trzecie, droga Małgosiu tutaj żądasz gwarancji 
od pana Prezydenta, że Droga Zielona na odcinku przymorskim będzie 
do zaakceptowania dla mieszkańców, w tych koncepcjach które zostały 
przedstawione ostatnio na odcinku Hallera i Jana Pawła II, jest to droga 
dwujezdniowa plus tramwaj, na odcinku od Jana Pawła II do Obrońców 
Wybrzeża to jest droga jednojezdniowa plus tramwaj plus rezerwa na 
drugą jezdnię i od Obrońców Wybrzeża dalej jest to droga 
jednojezdniowa z rezerwą na drugą jezdnię. Także to wszystko wiemy, 
nad czym głosujemy, żebyśmy mieli pełną świadomość. Dziękuję.  
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL 
Dziękuję bardzo. Nie chciałam się pośrednio odnosić do tego węzła przy 
Geant po wypowiedzi pana Czauderny, chciałam wtedy powiedzieć, 
ponieważ myślę, że to jest boczny temat, ale tutaj pan przewodniczący 
Strzelczyk mnie do tego jednak zmobilizował, zachęcił. I pan profesor 
i pan Strzelczyk mówią nieprawdę zwyczajnie i powtarzają starą sprawę 
i teraz jak królik z kapelusza znowu to samo mówicie. Z Geant była 
umowa podpisana, że Geant wyraża wolę partycypowania nie 
w rozbudowie węzła tylko w realizacji kawałka ulicy Spacerowej, 
ponieważ wtedy tam był praktycznie półtora pasowy odcinek, nie było 
nawet dwóch pasów, bo teraz to jest wyremontowane i oświetlone. 
W związku z tym, że na wniosek mieszkańców pieniądze te były 
dyskutowane czy mają przeznaczone być i oni powiedzieli dobra 
zmieniają nam się zarządy ale my się nie wycofujemy, i co chcecie? 
Mieszkańcy Osowy początkowo chcieli kładkę nad obwodnicą a potem 
było zorganizowane bardzo duże spotkanie i jednogłośnie, jedna osoba 
była tylko przeciwna, zdecydowali, że pieniądze te mają być przekazane 
na dokumentację przyszłego, docelowego przebiegu ulicy Nowy Świat. 
I dokumentacja ta została zrobiona, więc proszę nie powtarzajcie 
wreszcie tej nieprawdy a pana profesora Czaudernę proszę, jeżeli słucha 
jakichś informacji od swoich kolegów, to proszę niech przyjdzie do mnie, 
sprawdzi, ja powiem. Pan wie doskonale, że rzetelnie mówię niezależnie 
od barw politycznych. Dziękuję.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ja chciałem tylko też panu profesorowi powiedzieć, że prokurator też 
to sprawdził, a to akurat wiem bo byłem wtedy już w Urzędzie jak 
sprawdzał i nie dopatrzył się. A przykładem na przykład innego projektu, 
skoro dużo mówię, jest Auchan, w którym udało się z Auchan i nie 
poddaliśmy się dyskusji publicznej tylko zadecydowaliśmy, dostaliśmy 
50 procent wkładu własnego w Armii Krajowej, tak przy okazji bo 
wybudowano jeszcze tam inne rzeczy  
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Proszę pana bo takie były czasy. Tak była podpisana umowa 
i zdecydowano kwotę pieniędzy i mieszkańcy zdecydowali, co chcą z niej 
zrobić i dzisiaj nie mogą mieć pretensji, bo demokracja ma zawsze rację, 
chyba że się myli.  
Chciałem tylko jeszcze stwierdzić odnośnie do tej decyzji tak, i co się 
wydarzyło. Proszę państwa przy GPKM-ie 3 projektowaliśmy 
i przygotowaliśmy pełne dokumentacje na tramwaj w kierunku Oruni 
i w kierunku Piecek. Zdecydowaliśmy z braku środków, że Piecki 
odkładamy i nie będziemy realizować, bo istotniejsza jest Orunia. Zbieg 
okoliczności, budowa kolei metropolitalnej, która nie istnieje, powiedzmy 
sobie szczerze bez tramwaju na Piecki, bo się nie obciąża, zmusiła 
Marszałka i osoby przydzielające dofinansowanie do tego, żeby dać nam 
dofinansowanie w kwocie 70 procent do budowy tramwaju na Piecki 
i stąd powstał tramwaj na Piecki, który rozpocznie jazdę od niedzieli 
chyba, jak się nie mylę. I to jest dokładnie to, o czym mówimy przy ulicy 
Spacerowej, dokładnie taki model chcemy dalej stosować i prosimy 
żebyście Państwo nie przeszkodzili w zastosowaniu tego mechanizmu.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Proszę państwa rzeczywiście wyczerpująca dyskusja, 
nie przerywałem, chociaż niektórzy więcej razy zabierali głos ale myślę, 
ze temat był tak ważny, że nie można było tego przerywać. Przypomnę 
druk 377. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -    14 
przeciw    -    13 
wstrzymało się  -      2 
 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/346/15 
 

w sprawie przystąpienia wspólnie z Gminą Miasta Sopotu 
do przygotowania kolejnego etapu przedsięwzięcia 

polegającego na realizacji układu drogowego 
łączącego drogę wojewódzką nr 218 (ul. Kielnieńską)  

z Trasą Słowackiego  
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z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

23) w sprawie zmian w załączniku 
Nr 1 do uchwały Nr XLVII/1051/13 
Rady Miasta Gdańska z dnia 
16 grudnia 2013r. w sprawie 
uchwalenia „Regulaminu udzielania 
dotacji celowych na zadania 
związane z ochroną środowiska 
i gospodarką wodną” (druk 360) 

 
 
 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska  
Przedstawił projekt uchwały druk 360 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Opiniowała to Komisja Zrównoważonego Rozwoju 
pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 360. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?    
 

za     -    22 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/347/15 
 

w sprawie zmian w załączniku Nr 1 do uchwały 
Nr XLVII/1051/13 Rady Miasta Gdańska z dnia 16 grudnia 

2013r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania 
dotacji celowych na zadania związane z ochroną 

środowiska i gospodarką wodną” 
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z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 

24) zmieniająca uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie zasad 
gospodarowania zasobem 
komunalnych lokali użytkowych, 
czynszów i ich płatności oraz 
podziału Miasta Gdańska na strefy 
czynszowe (druk 369 
+ autopoprawka) 

 
 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 369 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisje dwie, Polityki Gospodarczej i Morskiej 
pozytywnie, Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia również pozytywnie 
opiniowały. Głos w dyskusji, bardzo proszę, pan przewodniczący Piotr 
Czauderna.  
 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzew. Rady Miasta Gdańska  
O ile pamiętam to Komisja Spraw Społecznych odstąpiła od opiniowania 
tej sprawy, dlatego, że… 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Przepraszam odstąpiła tak.   
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzew. Rady Miasta Gdańska  
…no właśnie, dlatego, że prosiliśmy o stworzenie regulaminu, który 
precyzowałby w jaki sposób te decyzje użyczeniowe będą 
podejmowane, ponieważ, zwracam państwa uwagę, że Rada Miasta 
pozbyła się w tym momencie kompetencji którą przekazuje Zarządowi 
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Miasta i Prezydentowi i w związku z tym prosiliśmy, aby stworzyć taki 
regulamin. Państwo to trochę obeszli, bo dostarczyli dzisiaj rano 
autopoprawkę a właściwie w trakcie już sesji, gdzie napisano: Prezydent 
Miasta Gdańska rozpatrując wniosek o użyczenie lokalu może wystąpić 
do właściwej Komisji Rady Gdańska z wnioskiem o wydanie stosowanej 
opinii. No to jest tryb fakultatywny, po pierwsze, a po drugie nam nie o to 
chodziło, żebyśmy rozpatrywali wszystkie wnioski bo tego pewnie żadna 
Komisja nie jest w stanie zrobić, ale żeby stworzyć przejrzysty regulamin, 
w oparciu o który takie decyzje będą podejmowane, bo tą są decyzje, 
które skutkują zwolnieniem czynszowym i są jakimś gestem powiedzmy 
dobroczynnym, tak to nazwijmy ze strony Miasta pod adresem tych 
najemców, którzy użyczają lokale.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska  
Ja chciałam troszeczkę tutaj sprostować. My mieliśmy wiele kontrowersji 
wokół tego. W związku z tym wspólnie postanowiliśmy, część prosiła 
o regulamin, część nie prosiła o regulamin, natomiast nie podjęliśmy 
takiej decyzji o opiniowaniu druków wspólnie, wszyscy byliśmy 
oczywiście za, natomiast tutaj nie było to takie jednoznaczne, że my 
żądaliśmy jakiegoś regulaminu. Także tutaj kontrowersje wokół tego 
tematu spowodowały, że odstąpiliśmy od opiniowania, jedynie.  
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Odnosząc się do trybu fakultatywnego. Ta autopoprawka ona jest pewną 
realizacją deklaracji, o której mówiliśmy wcześniej. Tryb fakultatywny 
związany jest z tym, że jest szereg orzeczeń sądów, które stwierdzają, 
że Ustawa o samorządzie gminnym nie przewiduje, że w kompetencjach 
Rady Miasta Gdańsk leży przyznawanie w formie użyczeń lokali 
użytkowych dla organizacji pozarządowych, ale pomimo tego, że to nie 
leży w kompetencjach Rady Miasta, w tym regulaminie, który 
przygotowujemy, który będziemy dyskutować, co do którego już dyskusje 
podjęliśmy na Radzie Pożytku Publicznego, mimo tego chcielibyśmy, 
aby taki wentyl bezpieczeństwa pozostawić. Oczywiście nie chodzi tutaj 
o realizację wszystkich opinii jeśli chodzi o przyznawanie lokali 
użytkowych ale analogicznie tak jak to było do tej pory, czyli po okresie 
3 lat czyli na ten dłuższy okres kiedy użyczamy lokale organizacjom, 
bo moim zdaniem tego rodzaju przypadki wymagają dyskusji. Ja tylko 
chciałbym zwrócić już uwagę na to o czym starałem się na początku 
powiedzieć. Dzisiaj mamy sytuację, że przychodzi organizacja 
pozarządowa prężna, ma pomysł na działalność, ma środki na 
tę działalność, ma też środki na realizację inwestycji na obiektach, na 
które często nam brakuje środków. Pan przewodniczący Czauderna 
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dzisiaj wielokrotnie odnosił się do kwestii utrzymania zasobu, oczywiście 
w kontekście zasobu zabytkowego, ale jest też zasób, który może nie 
jest wpisany, nie ma wpisu konserwatorskiego ale też jest cenny dla nas 
choćby pod kątem funkcjonalnym. I my szukamy różnych możliwości, 
aby ten zasób wzmocnić również poprzez zasiedlenie, mówiąc brzydko, 
organizacją pozarządową, która będzie w stanie ten zasób utrzymać. 
I tylko o takich przypadkach dzisiaj mówimy, dlatego że chcemy abyście 
Państwo, żeby ten proces był przejrzysty stąd ta dzisiejsza autoporawka, 
bo chcemy Państwu pokazywać przejrzyście jak to będzie wyglądało.  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzew. Rady Miasta Gdańska  
Ja tylko chciałem powiedzieć, że jeżeli mowa o tych sądowych 
orzeczeniach to przedstawiciel Urzędu Miasta, bodaj dyrektor Sukras 
o ile pamiętam, stwierdził, że to się opiera na orzeczeniach dotyczących 
poszczególnych przypadków. Nie ma jakiegoś ujednoliconego 
orzeczenia, które dotyczy zakresu kompetencji Rady Miasta w stosunku 
do Zarządu w przedmiotowej sprawie. To były orzeczenia szczegółowe 
dotyczące bardzo konkretnych spraw. To tylko tyle tytułem komentarza. 
I nam nie o to chodziło, rozumiem, że taka była linia tej dyskusji, 
że to nie o to chodziło, żeby za wszelką cenę było to w kompetencji 
Rady Miasta tylko tyle, żeby stworzyć po prostu czytelne, transparentne 
reguły gry i tyle. Taka była idea i o to tylko chodzi.  
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
O te czytelne zasady nam chodzi, bardzo czytelnie na pewno będziemy 
je konsultować. Ta uchwała dopiero po prostu nam otwiera możliwość 
przeprowadzenia tego procesu.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Więcej nie ma głosów w dyskusji. Przypomnę druk 369 
z autopoprawką. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem?  
 

za     -    21 
przeciw    -      6 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/348/15 
 

zmieniającą uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
zasad gospodarowania zasobem komunalnym lokali 
użytkowych, czynszów i ich płatności oraz podziału  

Miasta Gdańska na strefy czynszowe 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

25) zmieniająca uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie zasad 
wynajmowania lokali mieszkalnych 
wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Miasta 
Gdańska oraz zasad udzielania 
pomocy w wynajęciu takich lokali 
w zasobach Towarzystw 
Budownictwa Społecznego 
(druk 370) 

 
 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 370 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Dotyczyło to druku 370. Komisja Polityki Gospodarczej 
i Morskiej opinia pozytywna, Komisja Spraw społecznych i Ochrony 
Zdrowia opinia pozytywna. Nie ma głosów w dyskusji. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
 

za     -    26 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/349/15 
 

zmieniającą uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących  

w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska  
oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu takich lokali  

w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 

26) zmieniająca uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie miasta 
Gdańska (druk 378) 

 
 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 378 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna. Nie ma 
głosów w dyskusji. Druk 378. Kto z pań i panów radnych jest za 
podjęciem?  
 

za     -    24 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/350/15 
 

zmieniającą uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie miasta Gdańska 
 

z dnia 27 sierpnia 2015r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

27) zmieniająca uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami 
komunalnymi (druk 379)  

 
 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały druk 379 zgodnie z uzasadnieniem. 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
podjęciem druku 379?  
 

za     -    22 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      1 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/351/15 
 

zmieniającą uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania  

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

28) zmieniająca uchwałę w sprawie 
przyjęcia: „Szczegółowego 
Programu Promocji Zdrowia 
i Przeciwdziałania Wybranym 
Chorobom Społecznym dla Gminy 
Miasta Gdańsk na 2015 rok” 
(druk 371)  

 
 
 
PIOTR OLECH – Zastępca Dyrektora ds. Integracji Społecznej  
Przedstawił projekt uchwały druk 371 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna. Głosów 
w dyskusji nie ma. Druk 371. Kto z pań i panów radnych jest za 
podjęciem?  
 

za     -    19 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      8 
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Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/352/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia: „Szczegółowego 
Programu Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Wybranym 

Chorobom Społecznym dla Gminy Miasta Gdańsk  
na 2015 rok” 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

29) zmieniająca uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych 
w Gdańsku na rok 2015 (druk 374)  

 
 
 
PIOTR OLECH – Zastępca Dyrektora ds. Integracji Społecznej  
Przedstawił projekt uchwały druk 374 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Nie ma głosów w dyskusji. Druk 374. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
 
 

za     -    25 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/353/15 
 

zmieniającą uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2015 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

30) w sprawie wysokości i zasad 
udzielenia dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących żłobki 
i kluby dziecięce na terenie Gminy 
Miasta Gdańska w roku 2015r. 
(druk 355) 

 
 
 
MARIOLA PALUCH – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 355 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Dwie Komisje opiniowały Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia oraz Strategii i Budżetu obydwie pozytywnie. Głosów w dyskusji 
nie ma. Druk 355. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -     26 
przeciw    -      0 
wstrzymało się  -      0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/354/15 
 

w sprawie wysokości i zasad udzielenia dotacji celowej  
dla podmiotów prowadzących żłobki i kluby dziecięce  

na terenie Gminy Miasta Gdańska w roku 2015 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

31) w sprawie ustalenia planu sieci 
szkół ponadgimnazjalnych dla 
młodzieży oraz szkół specjalnych 
na terenie Miasta Gdańska 
(druk 359) 

 
 
 
MARIOLA PALUCH – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 359 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komisja Edukacji pozytywnie opiniowała.  Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia odstąpiła od opiniowania. Druk 359. Głosów w dyskusji nie ma. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -     25 
przeciw    -       0 
wstrzymało się  -       0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XIII/355/15 
 

w sprawie uchwalenia planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych dla młodzieży oraz szkół specjalnych 

na terenie Miasta Gdańska 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

32) w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działania Prezydenta Miasta 
Gdańska w zakresie wykonywania 
nadzoru nad stowarzyszeniem 
Kupców „Polanki” (druk 363) 

 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewod. Komisji Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 363 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji. Przypomnę, że to jest druk 
363. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -     25 
przeciw    -       0 
wstrzymało się  -       0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/356/15 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta 
Miasta Gdańska w zakresie wykonywania nadzoru  

nad stowarzyszeniem Kupców „Polanki” 
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z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

33) w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działania Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 364)  

 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewod. Komisji Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 364 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Nie ma dyskusji, przypomnę druk 364. Kto z pań 
i panów radnych jest za podjęciem?  
 

za     -     27 
przeciw    -       0 
wstrzymało się  -       0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 
Uchwałę Nr XIII/357/15 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działania  

Prezydenta Miasta Gdańska 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 
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34) w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działania Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 382) 

 
 
 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewod. Komisji Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 382 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 382. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem? 
 

za     -     24 
przeciw    -       0 
wstrzymało się  -       1 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/358/15 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania  
Prezydenta Miasta Gdańska 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

35) w sprawie rozpatrzenia skargi 
dotyczącej nieodpowiedniego 
traktowania ucznia przez Dyrektora 
Szkoły Podstawowej Nr 27 
w Gdańsku (druk 383)  

 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewod. Komisji Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 383 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 383. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
 

za     -     29 
przeciw    -       0 
wstrzymało się  -       0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/359/15 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej 
nieodpowiedniego traktowania ucznia przez Dyrektora 

Szkoły Podstawowej Nr 27 w Gdańsku 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

36) w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działania Dyrektora Zespołu 
Kształcenia Podstawowego 
i Gimnazjalnego Nr 7 w Gdańsku 
(druk 384) 

 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewod. Komisji Rewizyjnej 
Przedstawił projekt uchwały druk 384 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Druk 384. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem?  
 

za     -     29 
przeciw    -       0 
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wstrzymało się  -       0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 
Uchwałę Nr XIII/360/15 

 
w sprawie  rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora 

Zespołu Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego Nr 7 
w Gdańsku 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

37) zmieniająca uchwałę w sprawie 
powołania Młodzieżowej Rady 
Miasta Gdańska (druk 386) 

 
 
 
Radna ANNA WIRSKA – Przewod. Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 386 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radna BEATA DUNAJEWSKIA – Przewod. Komisji Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia  
Dziękuję panie przewodniczący. Szanowni państwo poprzednia kadencja 
Młodzieżowej Rady Miasta to była jedna wielka porażka. Spotkania, 
które nie odbywały się z powodu kworum, umówione spotkania 
z Przewodniczącym Rady Miasta, z Wiceprezydentami, na które 
po prostu nikt nie przychodził i nikt ich też nie odwoływał, sytuacje, 
w których młodzież komunikowała się z prezydentem Kowalczukiem 
poprzez Facebooka wymuszając pewne decyzje, po czym na umówione 
spotkania nie przychodziła. My musimy naprawdę wszyscy odpowiedzieć 
sobie, jak chcemy żeby ta Rada Młodzieżowa wyglądała? To ma być 
szkoła menadżerów, narybek takich sił, które może w przyszłości nas 
zastąpią, my musimy podjąć takie wyzwanie promowania tego, że start 
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do Młodzieżowej Rady Miasta to nie jest start po darmowe laptopy, 
telefony komórkowe, po kilometrówki czy też anulowanie mandatu 
w autobusie bo i takie pomysły radni z Młodzieżowej Rady mieli. Bardzo 
dużą nadzieję pokładam w tym, co ostatnio zadziało się u pana 
prezydenta Kowalczuka, pojawili się nowi młodzi ludzie, którzy 
rzeczywiście w kolejnej Młodzieżowej Radzie chcą pracować. 
Pan prezydent Kowalczuk wyznaczył też pana dyrektora Olecha, który 
ma w krótkim czasie przeprowadzić promocje tych wszystkich działań, 
które ta Rada Młodzieżowa powinna podjąć ale również zamierza 
przeprowadzić delikatne zmiany w Statucie, bo my musimy mieć jakąś 
instytucję odwoławczą. Jeżeli kolejne Rady nie odbywają się bo po 
prostu młodzież na nie nie przychodzi to być może trzeba zastosować 
trochę restrykcyjny tutaj czynnik i po prostu mieć możliwość rozwiązania 
tej Rady, bo to co się działo poprzednio, w poprzednich dwóch latach 
niestety nie było optymistyczne. My też nie możemy udawać, że my tego 
nie widzimy bo to jest nie wychowawcze. Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. My jak możemy ich mobilizujemy, zaraz oddam głos pani 
przewodniczącej Komisji Edukacji Żanecie Geryk, ale do tego czasu 
powiem, że rzeczywiście to bardzo często sam obserwuję takie sceny, 
że czekają po pól godziny i więcej bo nie ma kworum, nie mogą zebrać 
odpowiedniej ilości.   
 
Głos z sali poza mikrofonem, słabo słyszalny 
 
No ja nie wiem. Ten pierwszy rok w ogóle był tragiczny. Także jak zwykle 
to zależy od ludzi. Poczekajmy może akurat trafią inni ludzie i będzie 
to jakoś funkcjonowało.  
 
Radna ŻANETA GIERYK – Przewodnicząca Komisji Edukacji  
Szanowni państwo, nawiązując do wypowiedzi Beaty Dunajewskiej 
chciałabym również zachęcić państwa do udziału w Obwodowych 
Komisjach, ponieważ brakuje nam jeszcze chętnych radnych, którzy 
chcieliby zasiąść w Komisjach a jest to niestety obowiązkowe do 
wyborów do Młodzieżowej Rady Miasta, które odbędą się 
prawdopodobnie w połowie września. Jako Przewodnicząca Komisji 
Edukacji łącznie z Komisją Samorządu i Ładu Publicznego jesteśmy 
zobowiązane, ponieważ to jest też pani, do tego aby taką grupę 
dwunastu radnych wybrać. Ja bardzo liczę na to, że państwo sami się  
zgłosicie i bardzo prosimy o zapisywanie się chyba do pana Mariusza 
Felińskiego. Dziękuję bardzo.  
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Radna ANNA WIRSKA – Przewod. Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego  
Ja tylko ad vocem pani radnej Dunajewskiej. Chciałam powiedzieć, 
że rzeczywiście przyjrzymy się tutaj ze strony Komisji jak ta Młodzieżowa 
Rada Miasta Gdańska będzie funkcjonowała.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ja powiem państwu taką rzecz. Ostatnio jak się kończyła i byliśmy przed 
wakacjami, to przewodniczący tej młodzieżówki mówi: „może pomyślmy, 
żeby zachęcić, żeby chodzili, że jak będą przychodzić, to może bilety na 
jakieś mecze, może na jakieś koncerty”. Także w drugą stronę jest 
propozycja, że nie mobilizowania, może zachęcenia, może biletami, 
może jakimiś innymi gadżetami zachęcić do tego, żeby przychodzili na 
sesje, a przecież sami się podjęli tego. Tak wygląda sytuacja, natomiast 
ta uchwała, jak pani przewodnicząca tutaj cytowała, to jest uchwała, 
która bardziej porządkuje pewne tematy, to nie jest uchwała, która coś 
zmienia, tak? 
Jeszcze raz przypomnę, że to jest druk 386.  Kto z pań i panów radnych 
jest za podjęciem?  
 

za     -     29 
przeciw    -       0 
wstrzymało się  -       0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/361/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie powołania  
Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

38) w sprawie wyodrębnienia na rok 
2016 środków finansowych na 
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działalność statutową jednostek 
pomocniczych (druk 387) 

 
 
 
Radna ANNA WIRSKA – Przewod. Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego  
Przedstawiła projekt uchwały druk 387 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych 
jest za podjęciem druku 387?  
 

za     -     27 
przeciw    -       0 
wstrzymało się  -       0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/362/15 
 

w sprawie wyodrębnienia na rok 2016  
środków finansowych na działalność statutową  

jednostek pomocniczych 
 

z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

39) zmieniająca uchwałę w sprawie 
określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki 
z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2015 roku 
(druk 385)  
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PIOTR OLECH – Zastępca Dyrektora ds. Integracji Społecznej  
Przedstawił projekt uchwały druk 385 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Opiniowała to Komisja Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma.  Druk 385. Kto z pań i 
panów radnych jest za podjęciem? 
 

za     -     27 
przeciw    -       0 
wstrzymało się  -       0 
 
Rada Miasta Gdańska 
w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XIII/363/15 
 

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku 

 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

PUNKT 5 
 
 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 
 
 
Interpelacje i zapytania Radnych stanowią odpowiednio załączniki 
44 i 45 do protokołu.  
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PUNKT 6 
 
 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 
 

 
Radna ANNA WIRSKA – Przewod. Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego  
Dziękuję bardzo. Ja na prośbę Komitetu Budowy Pomnika INKI 
chciałabym podziękować w ich imieniu wszystkim Radnym za podjęcie 
uchwały właśnie odnośnie pomnika i mam nadzieję, że wszyscy Radni 
wezmą udział w tym doniosłym wydarzeniu w niedzielę o godzinie 13.00. 
Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Ja w tym samym duchu. 31 sierpnia w rocznicę 
podpisania Porozumień Sierpniowych o godzinie 10.00 przy ECS-ie jest 
odsłaniana miniaturka pomnika, takich dla niewidomych jak już mamy 
przy Ratuszu, przy kościele Mariackim. Myślę, że warto też uczestniczyć.  
31 sierpnia przy ECS-ie godzina 10.00. Zapraszamy też. Taką dostałem 
informację.  
 

PUNKT 7 
 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Wyczerpaliśmy porządek obrad.  
 
 
Obrady zakończono o godzinie 1410 

 
 Przewodniczący 

Rady Miasta Gdańska 

 
Bogdan Oleszek 

 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
podinspektor BRMG 
 
Jolanta Sędziak 


